
сряда 8февруари 2023година/32 брой26(9117)

EUR:
1.95583

GBP:
2.18925

USD:
1.82788

CHF:
1.97439

0oC

Левият
вестник

МаксиМални

1 лв.

7

а
к

ц
е

н
т

Променливо

София

няколкоДУМИ

служебното прави-
телство без много шум е 
премахнало лимита за за-
платите на членовете на 
бордовете на 17 държавни 
фирми. Досега възнаграж-
денията на изпълнителни-
те директори в публичните 

предприятия бяха ограни-
чени до най-много 18 ми-
нимални работни заплати, 
а участниците в бордовете 
на тези компании можеха 
да вземат до 6 минимални 
работни заплати. Занапред 
тези лимити се премахват, 

като какви да бъдат възна-
гражденията на шефовете 
ще решават съответните 
министерства. 

При лимит от 18 мини-
мални работни заплати въз-
награждението на изпълни-
телен директор в държавно 

дружество може да достиг-
не до 14 040 лв. при 12 780 
лв максимум през 2022 г. 
Размерът на заплатите се 
актуализира на всяко три-
месечие, но никога не на-
малява.

А болкАтА 
е еднА

Позиция на иБ на БСП

Махнаха тавана 
на заплатите 
в държавните фирми
Занапредминистерстватащерешаватколко
щевзиматшефоветенапубличнипредприятия
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Лъжа е, че ръководството на БСП е сменяло делегати на конгреса. 
Промени са извършвани само от местните структури при спазване на 
устава на БСП, се казва в позиция на ИБ на партията.

елият свят е потресен от траге-
дията, споходила турция и сирия. 
толкова много жертви - над 4900, а 
от световните организации очакват 
броят им значително да нарасне, 
след като приключат вторичните 
трусове и руините бъдат разчисте-
ни... (стр. 7)

няма как да не ни направи впе-
чатление един факт обаче - повечето 
медии, политици у нас и в чужбина, 
дори потребители на социалните 
мрежи говорят само за южната ни 
съседка. Разсеяно си затварят очите 
за жертвите в сирия, сякаш там няма 
пострадали хора. сякаш и там бол-
ката не е същата, защото не се знае 
съдбата на хиляди, а неопределен 
брой са останали без покрив над гла-
вите си. 

Преялите с власт политици ус-
пяха да превърнат и трагедията на 
хората, която винаги е обединявала, 
в инструмент за проява на двойните 
им стандарти. Пример може да дадем 
и с родните управници. Президентът 
Радев побърза да се похвали, че Бъл-
гария била първата страна, реагира-
ла за бедствието в турция, прати и 
съболезнования на посланичката, но 
и дума не обели за пострадалите в 
сирия. със същата политкоректност 
се “отчетоха” и други политици. 
БсП единствена изрази съболезно-
вания и на двете държави в писма - и 
до турската посланичка у нас Айлин 
секизкьок и до шарже д’афера на си-
рийското посолство Орас Мухмуд.

Ц

Таня ГЛУХЧЕВА

Стр. 2

Със заупокойна молитва и поднасяне на венци и цветя на гроба 
на Капитан Петко войвода във Варна бе отбелязана 123-годишнината от кончината му

вкадър

Храните
ПоСкъПват
С 30% до
Магазина

Френкев Сезира 
Прокуратурата
за неПравоМерно 
уволнение

снимкабта

Стр. 8

ирена анаСтаСова:
БезПлатните учеБници 
Са наша Битка 
и наша ПоБеда

Богатите 
вСе По-Богати, 
Бедните оБедняват 
Повече

СъБират 
дарения за 
ПоСтрадалите 
от зеМетреСения

Стр. 6
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Отстраненият по полити-

чески причини без официални 
мотиви шеф на Комисията за 
защита на потребителите Иван 
френкев е сезирал прокура-

турата за неправомерно увол-

нение. Той е изпратил писма 
до служебния премиер Гълъб 
донев, до служебния министър 
на икономиката и индустрията 
Никола стоянов и до главния 
секретар на Министерския съ-

вет Красимир Божанов, в кои-

то настоява да бъде отменено 
решението за освобождаването 
му от длъжност. френкев на-

стоява да бъде върнат начело 
на КЗП заедно с уволнените с 
него членове Николай Мравов 
и велина великова.

Припомняме, че френкев 
беше отстранен през септем-

ври миналата година, без да му 
бъдат предоставени официални 
мотиви, но в медийни публи-

кации бе обявено, че е сменен 

заради липсата на магистърска 
степен.

в писмата си до институ-

циите той представя копие от 
дипломата си от чужбина за 
магистър по бизнес админи-

страция, която е призната от 
компетентния орган в Бълга-

рия - Национален център за 
информация и документация. 
френкев пише, че прилага ко-

пие от дипломата си, въпре-

ки че за поста председател на 

КЗП не се изисква признаване 
на магистърска степен, защото 
професията не попада в списъ-

ка с регулираните професии. 
Той напомня също, че до този 
момент никоя институция не е 
искала такова от него.

“Наличието на диплома 
за образователно- квалифи-

кационна степен магистър по 
бизнес администрация удос-

товерява факта, че и към дата-

та на назначаването ми, и към 

датата на освобождаването ми 
аз отговарям на условието, по-

ставено в чл. 165, ал.5, т. 2 от 
Закона за защита на потреби-

телите. Оттук се налага един-

ственият възможен извод, че 
взетото от Министерския съ-

вет решение от 19 септември 
2022 г. за отмяна на друго ре-

шение от 25 май 2022 г. на Мс 
е абсолютно незаконосъобраз-

но и необосновано”, категори-

чен е френкев.

Бишият скандален шеф на столичната “Топлофикация” 
валентин димитров, известен като вальо Топлото, бе окон-

чателно оправдан по обвинение за източване на близо 4,5 
милиона лева от дружеството. Това става ясно от решение на 
върховния касационен съд. 

Магистратите оставят в сила решение на софийския 
градски съд, който оправда димитров за това, че в периода 
2003-2006 г. е присвоил 4 424 800 лв. от “Топлофикация”, 
докато е бил изпълнителен директор на дружеството.

Решението е окончателно и не подлежи на обжалване. 
През август миналата година софийският градски съд при-

зна за виновен за пране на пари и за длъжностно присвояване 
на около 5 млн. лв. бившия директор на столичната “Топло-

фикация”. Той бе осъден на седем години затвор и глоба от 
20 хил. лева. Наложена му бе парична гаранция от 3000 лева, 
заради добросъвестното поведение на подсъдимия до този 
момент. съдът потвърди и запорите на сметки на димитров. 

Оправдаха окончателно 
Вальо Топлото за 
присвояване

Иван Френкев  
сезира прокуратурата
за неправомерно уволнение
БившиятшефнаКЗПбилуволненотГълъбДоневбезмотиви

Около 750 секции се очаква да бъдат разкрити за вота 
зад граница на 2 април 2023 г., съобщи служебният външен 
министър Николай Милков на брифинг. По думите му избо-

рите в чужбина ще струват около 8 млн. лв. Милков отбеля-

за, че за предишните избори зад граница са били отделени 
около 6 млн. лв. 

Милков подчерта, че за организацията и провеждането на 
изборите отново ще бъдат ангажирани всички структури на 
министерството както в централното управление, така и зад 
граница. Искаме всички български граждани от чужбина, кои-

то пожелаят, да могат свободно и безпрепятствено да упражнят 
правото си на глас, заяви той. 

Милков отбеляза, че предвид законовата база, която ръко-

води министерството за организацията на вота, нещата се ус-

ложняват постоянно. “За вота през април ще трябва да бъдат 
командировани доста повече хора от България за членове на 
секционни избирателни комисии зад граница. Очакваме, че 
над хиляда души ще трябва да бъдат командировани”, под-

черта Милков. според него това би оскъпило изборите. 
Милков разкри, че от ведомството са отправили покана 

чрез българските мисии в чужбина към международни на-

блюдатели в изборите. Чрез българските посолства в чужби-

на се отправят искания за разкриване на избирателни секции в 
съответните страни. Това е процес, който протича с различна 
скорост в различните държави, поясни Милков. 

Около 750 секции  
ще бъдат разкрити  
в чужбина за вота  
на 2 април

151 години от рождението на Гоце Делчев бяха отбелязани в община Горе Делчев.  
Пред паметника на революционера бяха поднесени венци и цветя от кмета  
Владимир Москов, представители на общината и граждани

България се нуждае от радикална трансформа-

ция, се казва в Програмна декларация на Гс на БсП 
в софия. в нея се призовават всички леви хора за 
решително противопоставяне срещу системата на 
огромните неравенства, на безогледната експлоата-

ция, на отчуждението и агресията. 
един век след въвеждането на 8-часовия работен 

ден и половин век след установяването на 5-днев-

ната работна седмица отново усещаме на гърба си 
свръх капиталистическата експлоатация, нейната 
безскрупулност и ненаситност, категорични са сто-

личните социалисти. Те се обявяват за социализа-

ция на системата и за изграждане на икономическа 
основа за модерна, европейска социална и правова 
държава с голяма средна класа от работещи, об-

разовани и проспериращи граждани чрез дълбоки 

трансформации в начините на производство, раз-

пределение и преразпределение на благата. Те при-

зовават за правото на работа, на достойна заплата и 
осигуровки в здравословна и безопасна среда. 

Нужна е държавна и обществена подкрепа за 
утвърждаването на синдикалните организации 
като решаващи фактори за справедливо колек-

тивно трудово договаряне на заплати, работно и 
свободно време, както и на останалите условия за 
достоен труд и ново разпределение между заплати 
и печалби в полза на труда. социалистите предла-

гат прогресивно данъчно облагане и широка сис-

тема за квалификация, учене през целия живот, 
гаранции за привлекателна и доходоносна работа, 
както и за свободно време чрез въвеждането на съ-

кратено работно време. 

ЛевицатавСофия:

България се нуждае от 
радикална трансформация
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ГрадскиятсъветнаБсП–софия
иБълГарскиятантифашисткисъюз

орГанизират

на12.2.2023г.(неделя)от11.00ч.

смаршрутотПаметникананезнайниявоин,
поул.„Г.с.раковски“,бул.“Царосвободител“

доПрезидентството.

заповядайтезаеднодакажем:
Ненавойната!Ненафашизма!

шествиеподнадслов
„ХОРАБДЕТЕ-НЕНАФАШИЗМА”

(АНТИЛУКОВМАРШ)

лъжа е, че ръководството на бсП е 
сменяло делегати на заседанието на 50 
конгрес на партията, който ще се про-

веде на 11 февруари. Това се заявява в 
позицията на изпълнителното бюро на 
левицата.

"във връзка с неверни изявления и 
спекулации относно състава на форума 
на бсП и за смяна на делегати, подчер-

таваме, че ръководството на партията 
не може да сменя делегати. Това могат 
да правят само и единствено общин-

ските и районни конференции на мест-

ните структури при спазване на уста-

ва", пише в документа. 
От всичките над 950 делегати 

промени е направила видинската 
партийна организация, където цяло-

то ръководство напусна бсП преди 
предходните парламентарни избори и 
съвсем естествено конференцията на 
видинските социалисти е избрала нови 
делегати на тяхно място, които да ги 
представляват на конгреса, поясняват 
от "Позитано" 20. 

"Промени са направили и конферен-

циите на пловдивските социалисти, къ-

дето преди близо година започна пълен 
цикъл отчети и избори в шестте района 
на града. При пълен цикъл отчети и из-

бори се избират изцяло нови органи, в 
това число и нови делегати на конгреса, 
което могат да извършват единствено и 
само местните организации", обясняват 
от ръководството на бсП.

избрани са и нови делегати отново 
от местните структури в единични слу-

чаи, като са отчетени предвидените от 
устава напускане на партията, трайна 

невъзможност или смърт. 
има едно делегатско място, което 

ще остане празно, тъй като титулярът е 
изключен от партията, подчертават от 
иб на бсП.

"От над 950 делегати на конгреса, 
промените, направени от местните 
структури в състава му, са по-малко 
от 5% и всички те са направени в съ-

ответствие с устава на бсП. лъжите и 
спекулациите целят дискредитиране на 
форума, което ние няма да допуснем", 
категорични са социалистите.                             

бившите депутати от 
"бсП за българия" Кристи-

ан вигенин и георги гьоков 
проведоха задълбочена дис-

кусия за развитието на бсП 
със старозагорските социали-

сти. акцентът беше поставен 
върху разработването на нова 
Програма и устав на парти-

ята, които да разгръщат по-
дългосрочна перспектива за 
бъдещото развитие на бълга-

рия.
една от основните теми на 

разговора беше как да проме-

ним бсП така, че да отговаря 
на съвременните изисквания 
на обществото.  

"Предстои широка дис-

кусия на всички нива в бсП. 
Целта й е да изведе ясна по-

сока и да очертае приоритет-

ни цели, които да гарантират 

равенство, солидарност, со-

циална справедливост, сигу-

рен, достоен и спокоен живот 
на българите. Концепцията, 
която конгресът ще разгледа 
на предстоящото заседание в 
събота, е изработена на база 
обобщение на постъпилите 
предложения от социалисти 
от цялата страна. Тя има за 
цел да сложи началото на един 
откровен разговор в партията, 
който да оформи изцяло нова 
визия, която да дава ясна по-

сока за просперитета на дър-

жавата", заяви вигенин. 
"бсП е масова партия, ко-

ято обединява съмишленици 
и се осланя на традиции, дъл-

боки исторически корени, и 
винаги е поставяла в центъра 
на своите битки правата на 
хората. бсП винаги се водила 

от основни принципи като со-

циална справедливост, соли-

дарност, равенство и патрио-

тизъм", подчерта той. 
вигенин запозна социали-

стите с идеите за новата про-

грама на бсП. "говорихме си 
и за необходимите промени 
в устава, за състоянието на 
партията и мерките да заси-

лим влиянието си в обще-

ството. споделям изразеното 
мнение, че конгресът трябва 
да обърне повече внимание 
на непосредствената задача - 
участието в парламентарните 
избори на 2 април", поясни 
вигенин.

участниците в срещата 
поставиха много въпроси, 
теми за анализ и интересни 
решения, които да доразвият 
идеята за промяна в бсП.

“През последните месеци 
бсП много ясно реализира 
лява политика - приетите ми-

нимална работна заплата, без-

платни учебници и еднократна 
помощ за ученици по инициа-

тива на парламентарната група 
на левицата. Никой няма пра-

во да твърди, че бсП не е лява 
партия”, заяви членът на Нс 
на левицата румен Овчаров в 
тв интервю. бсП единствена 
предложи работеща формула 
за изход от политическия бло-

каж, посочи той.  
Овчаров е изключително 

разочарован от вътрешната 
опозиция в бсП. По думите 
му тя бетонира Корнелия Ни-

нова на поста й. “Начинът, по 
който се идентифицират, ги 
прави смешни. Те нямат идея, 
става дума за клиентела и ли-

чностно обогатяване за смет-

ка на партията”, категоричен 
е Овчаров. 

“бсП е уникална партия, в 
която старите предатели след 
известно време се предлагат 
като нови лица. Някои успя-

ха да го направят по 4-5 пъти. 
сега вече влизаме в следва-

щия абсурд - тези, които го-

дини наред късаха живо месо 
от бсП, сега се явяват като 
обединители, като я разделят 
отново”, коментира Овча-

ров “ново ляво обединение”, 
което, по неговите думи, не 
е нито ляво, нито обедине-

ние. според него от сбор на 
нули няма как да се получат 
милиони. “Трябват единици.  
а единиците са партията, 
идеята. При тези хора няма 
идея”, подчерта той. 

Овчаров смята, че изходът 
не е в лепенето на етикети, а 
в извеждането напред на 4-5 
конкретни приоритета, които 
да се свършат в определени 
срокове. 

“Много хора направиха 
така бсП да бъде превърната 
от субект в политиката в обект 
на политиката. Преди 2 годи-

ни на бсП й беше отнет от 
основния политически актив, 
че беше основна опозиция на 
герб. Това беше направено 
с целенасочени действия на 
определени хора, които и сега 
се опитват да спасяват бсП”, 
твърди Овчаров.

Вигенин и Гьоков разговаряха 
със социалисти в Стара Загора 
за бъдещето на левицата

БСП:

Лъжа е, че ИБ е сменяло
делегати на конгреса
Променисаизвършванисамоотместнитеструктуриприспазване
науставанаБСП,секазвавпозициянаИзпълнителнотобюронапартията

РуменОвчаРОв:

През последните месеци 
БСП ясно реализира 
лява политика
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Деси ВЕЛЕВА

вместо да получи обезщете-
ние за увреждане от столичната 
общинска аг болница “Шей-
ново”, родилка ще трябва да 
плати на лечебното заведение 
близо 37 000 лева за разноски 
по заведеното от нея дело. Това 
става ясно от доклад, който 
ще се гласува на заседание на 

здравната комисия към столич-
ния общински съвет днес. съ-
ветниците ще дадат разрешение 
на ръководството на болницата 
да сключи споразумение с на-
стойника на жалбоподателката 
за изплащане на сумата според 
решение на софийския градски 
съд. споразумението между 
страните се подписва, за да се 
избегнат допълнителните раз-
ходи за принудителното съби-
ране на направените съдебно-

деловодни разноски. 
Така вместо очаквано обез-

щетение от 300 000 лева, семей-
ството на жената ще трябва да 
плати на болницата заради загу-
беното дело, проточило се над 
20 години. 

Трагичната история започва 
през 2006 г., когато жалбопода-
телката Катя бончева постъпва 
в “Шейново” за раждане. Нала-
га се секцио, по време на което 
се достига до усложнения след 

поставената спинална упойка. 
след операцията жената не из-
лиза от упойката и остава в ко-
матозно състояние. 

съдебно-медицинската 
експертиза е установила, че 
усложнението е довело до 
липса на кислород към мозъ-
ка, развитие на мозъчен оток с 
увреждане на мозъчната кора, 
довело до тежки когнитивни, 
мисловни и емоционално-во-
леви разстройства. след изпис-

ването от болницата родилката 
остава напълно неспособна да 
се справя сама с елементарни 
задачи, не разпознава дъщеря 
си и близките си и не може да 
общува. Затова близките й ре-
шават да заведат дело срещу 
анестезиолога и болницата. Те 
са поискали 80 000 лева обез-
щетение за неимуществени 
вреди, 170 000 лева за иму-
ществени вреди и по 2500 лева 
месечно за разходи за лекар-
ства, полагане на грижи чрез 
чужда помощ, закупуване на 
санитарни материали, рехаби-
литация и изследвания, както 
и за пропуснати ползи от не-
възможността на жената да ра-
боти. след над 10 години дела 
последната инстанция отхвър-
ля гражданския иск и осъжда 
жената да плати разноски по 
делото чрез настойника си - 
нейната майка. 

дуМа припомня, че едно 
от семействата на разменените 
през миналия септември бебета, 
родени в същата болница, вече 
предяви иск към здравното за-
ведение за 300 000 лева. според 
юристи обезщетението е твърде 
високо, а със завеждането на 
иска трябва да бъдат платени  
12 000 лева държавна такса. 

българският Червен кръст (бЧК) 
започна дарителска кампания за по-
страдалите от земетресението в Турция. 
всеки, който желае, може да подкрепи 
инициативата, като изпрати SMS на но-
мер 1466 (на стойност 1 лв.) към всич-
ки мобилни оператори. За подкрепа на 
хората от Турция, засегнати от земетре-
сението, е открита и банкова сметка в 
лева, качена на сайта на бЧК.

IBAN: BG64UNCR76301078660913

За пострадалите от земетресението в 
Турция

екип за търсене и спасяване от 12 
души и 5 кучета отпътува в понедел-
ник вечерта за Турция. Те имат всичко 
необходимо за петдневен автономен 
престой, но при необходимост ще оста-
нат по-дълго време. Засега ще останат 
в района на адана, но ако се налага, ще 
бъдат преместени. Организацията има 
готовност да предостави и хуманитарна 

помощ от бедствения си резерв.
екипите на аварийната дирекция 

на столичната община също са прис-
тигнали в Турция. 16 души от звеното, 
оборудвани със специализирана техни-
ка за издирване и спасяване, ще рабо-
тят в пострадалите райони. 

екип от 27 души, членове на Наци-
оналната асоциация на доброволците в 
република българия, заминаха за по-
страдалите от земетресението в Тур-
ция райони, съобщи георги влайков, 
ръководител на групата.

в екипа влизат доброволци от “Пе-
щерно спасяване - българия”, формиро-
вание “Мей дей”,  “Пловдив 11” и “ава-
рийно спасяване” - Пловдив. “Някои 
колеги имат опит, други сме обучени 
и сме преминали курсове за оказване 
на помощ при земетресения”, обясни 
влайков, който е парамедик. Заминават 
още лекари и всякакви специалности на 
възраст от 20 до 50 години. 

Много общини също обявиха свои 
кампания за помощ на пострадалите - 
руен, Опака, разград.

Заради следващ етап 
от ремонта на трам- 
вайното трасе по бул. 
“Цар борис III” в 
участъка между бул. 
“Тодор Каблешков” и 
Околовръстното шосе 
в софия се въвежда 
промяна в движението 
на трамвайните линии 
4, 5 и 11. 

От вчера е спряно 

движението на трамва-
ите в участъка от ул. 
“Тодор Каблешков” до 
трамвайно ухо “Княже-
во”. Осигурява се вре-
менна автобусна линия 
5ТМ. 

автобусите ще спи- 
рат на всички съществу- 
ващи автобусни спир-
ки по маршрута, както 
и на временните спир-

ки съгласно приетата 
временна организация 
на движение. Те ще се 
движат в интервал от 
пет минути.  

Първият етап на 
строителството на трам-
вайния път от съде- 
бната палата до трам-
вайно ухо “бъкстон” 
по бул.”Цар борис III” 
е изцяло завършен. 

Плевен е изправен пред реална опас-
ност през втория учебен срок да няма 
изправни ученически автобуси, които да 
превозват ученици от населени места без 
училища до други. От общината са поис-
кали спешно да им бъдат предоставени 
превозни средства, тъй като старите са 
амортизирани. Те са  на 15 години с по 
300 000 км пробег всеки и са  опасни за 
превоз, особено на деца. От общината са 
поискали от Министерството на образо-
ванието и науката четири нова автобуса, 

но са получили само един - 32-местен. 
Така проблемът е решен само частично. 
“Това не е добра новина, но е по-добра, 
отколкото ако ни беше съобщено, че не 
може да ни бъде даден нито един ав-
тобус. Като община ще продължим да 
искаме другите три автобуса да бъдат 
подсигурени, за да може и ние от своя 
страна да можем да осигурим безпре-
пятственото посещение на училище от 
децата, които ползват тази услуга”, ко-
ментираха от кметството.

Увредена родилка 
ще плаща на „Шейново” 
след загубено дело
Майкатанаженатаопитадасъдиболницатаза300000лева,носегаще
трябвадайплатиразноскитепопроточилотосенад10годинидело

В Плевен чакат още  
училищни автобуси

Променят движението  
на трамваи 4,5 и 11

БЧК събира дарения за пострадалите от трусовете

СниМкиБТА

Българските спасители от Планинската спасителна служба издирват оцелели изпод  
отломките на рухнал блок в засегнатия от земетресенията в Южна Турция град Адана

27 доброволци 
- парамедици, 
пещерни  
спасители  
и други 
специалисти, 
заминаха вчера  
за Турция
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има разлика между цените 
от производителя през търговеца 
до щанда в магазина, разликите 
са от 20 до 30% и повече. Това 
заяви вчера служебният премиер 
Гълъб донев след среща, на коя-

то заедно с министри и предста-

вители на различни институции 
е извършен анализ на ценообра-

зуването на хранителните стоки. 
Ще въведем ежедневен механи-

зъм за наблюдение и контрол 
по цялата верига на доставките 
от производителя до щандове-

те, добави донев и отбеляза, че 
няма да се намесват в свободния 
пазар в честните практики. Ще 
покажем нелоялните търговски 
практики, посочи донев.

“Потребителите ще бъдат 
наясно къде се получават из-
кривявания на цените при най-

необходимите стоки и услуги. 
контролът ще се осъществява 
от всички институции в страната 
като Българската агенция по без-
опасност на храните, а през аген-

ция “митници” и наП ще се 
следи дали се спазват законите, 
как влизат в страната различните 

стоки и дали се плащат данъци-

те”, заяви още донев. “Цялата 
информация ще бъде налична за 
гражданите и ще могат да пра-

вят сравнение между това какво 
се произвежда в нашата страна 
и каква е ситуацията в другите 
държави в ес. нарастването на 

цените се вижда при крайния по-

требител”, обясни той.
донев каза, че цените на ос-

новните хранителни продукти 
не намаляват, което е накарало 
и институциите да се задействат, 
след което обясни, че граждани-

те могат да подават сигнал до 

комисията за защита на потре-

бителите. “от агенция “мит-

ници” ще получим информация 
на каква цена са внесени стоки-

те, след това през комисията за 
стокови борси и тържища ще се 
следи какви са цените от склада 
до магазина”, допълни служеб-

ният министър-председател.
 Гълъб донев посочи още, 

че държавните институции ще 
бъдат безкомпромисни в из-
вършвания контрол по веригата 
- от производителите, през ло-

гистичните вериги на доставки 
до щанда в магазина. “искаме 
да гарантираме, че българският 
гражданин и потребител е дос-

татъчно защитен, както и че има 
пълната информация за цената и 
качеството”, каза донев. 

Ще бъде направено предло-

жение за усъвършенстване на за-

конодателството, стана известно 
от думите на премиера след про-

ведената среща. донев даде за 
пример липсата на нормативно 
установено определение за това 
какво е “нелоялна търговска 
практика”. Предстои да бъде 
създаден специален интернет 
сайт, на който гражданите да по-

лучават актуална информация 
по темата, за да правят по-лесно 
съпоставка между цената и ка-

чеството на определени храни-

телни продукти. 

европейският съюз обмисля да забрани 
използването на широкоразпространени в 
ежедневието вещества, известни като PFAS 
или “вечни химикали”, съобщи “ройтерс”. 
състоящата се от повече от 4700 химикала 
група на перфлуорираните и полифлуорира-

ните алкилни вещества (PFAS) включва ши-

роко използвани изкуствени химикали, които 
се натрупват с времето в човешкия организъм 
и в околната среда.

веществата се използват в десетки хиляди 
продукти, включително самолети, автомобили, 
текстил, медицинска екипировка и вятърни тур-

бини, поради тяхната дълготрайна устойчивост 
на екстремни температури. в същото време те 
могат да причинят здравни проблеми като ув-

реждания на черния дроб, заболявания на щи-

товидната жлеза, затлъстяване, репродуктивни 
проблеми и рак.

Пет европейски държави - Германия, ни-

дерландия, дания, Швеция и норвегия, която е 
член на европейското икономическо простран-

ство, инициират предложение за забраната на 
“вечните химикали”. в изявление те заявяват, 
че “забраната би намалила количествата PFAS 
в околната среда в дългосрочен план. освен 
това би направила продуктите и процесите по-
безопасни за хората”.

Бизнесът ще получи между 18 месеца и 12 
години, за да въведе алтернативни вещества, 
в зависимост от приложението и наличието на 
алтернативи, съгласно проектопредложението. 
“в много случаи в момента не съществуват та-

кива алтернативи, а в някои вероятно никога 
няма да има”, се казва в изявлението, в което 
бизнесът се насърчава да започне отсега да тър-

си заместители.
съгласно проекта определен брой фарма-

цевтични продукти, продукти за здравето на 
животните, химикали за растителна защита и 
дезинфектанти ще бъдат освободени или ще се 
възползват от така наречените дерогации, тъй 
като вече попадат в съществуващите регула-

торни режими, пише “ройтерс”.
PFAS се използва в лекарството на “Байер” 

за рак на черния дроб и бъбреците Nexvar на-

пример и намирането на заместител ще отнеме 
до 15 години според група големи химически 
компании, която се противопоставя на забра-

ната. други приложения включват охлаждащи 
агенти за големи търговски хладилници. в ае-

рокосмическата и отбранителната промишле-

ност, както и в автомобилната промишленост 
те се използват, за да направят частите устой-

чиви на огън, атмосферни влияния и агресивни 
химикали.

в рамките на европейската агенция по хи-

микали два научни комитета за оценка на риска 
и за социално-икономически анализ сега ще 
преразгледат дали предложението за забрана на 
PFAS отговаря на европейското законодател-

ството за химикалите, известно като REACH, 
последвано от научна оценка и консултации с 
индустрията.

националната компания “Железопътна инфраструктура” 
(нкЖи) обяви поръчката за изграждане на интермодалния тер-

минал в жп възела в русе. финансирането на проекта е по наци-

оналния план за възстановяване и устойчивост, а прогнозната 
стойност - 54,1 млн. лв. без ддс. Търгът е обявен на 3 февруари, 
а до 6 април е срокът за подаване на оферти. в момента в страна-

та има само един действащ интермодален терминал - край Плов-

див, чиито оператор е Пимк. след като приключи изграждане-

то, ще се избере концесионер на терминала в русе, като именно 
той ще трябва да осигури нужното оборудване - мобилна техни-

ка, кранове, компютърна и офис техника и т.н.
идейният проект за терминала е готов още от 2014 г. едва в нача-

лото на юли 2022 г. генералният директор “стратегия и инвестиции” 
на нкЖи мария Генова и ръководителят на Звеното за подготовка, 
управление и изпълнение на проекти “Гарови комплекси и термина-

ли” арх. александър Туджаров дадоха заявка, че строителството все 
пак ще започне и ще завърши до 2025 г. По план проектирането и 
изграждането на терминала трябва да отнемат две години.

СнимкаБТа

С 30% поскъпват храните от 
производителя до магазина
По-малкоотдвамесецапредиизборитеслужебната
властсезасилидаустановяваизкривяваниятанапазара

 

 

 

 

По-рано вчера пред БТА изпълнителният директор 
на сдружението “Храни и напитки България” Яна 
Иванова заяви, че основната опция за намаляването 
на цените на храните е намаляването на ДДС, но без 
действащ парламент това няма как да се случи. Спо-
ред нея няма административни мерки, които могат 
да се приложат и да дадат положителен ефект.  

ТърговциТе:

Намалете ДДС

НКЖИ пусна поръчката за 
Интермодален терминал  
в Русе за 54 млн. лв.

ЕС подготвя забрана 
за „вечните химикали”
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Правителството тихомъл-
ком е премахнало лимита за 
заплатите в бордовете на 17 
държавни фирми. досега 
възнагражденията на изпъл-
нителните директори в ак-
ционерните дружества бяха 
ограничени до максимум 18 
минимални работни заплати, 
а на членовете на бордовете 
на тези предприятия - до 6 
минимални работни запла-
ти. Занапред тези лимити 
се премахват, като какви да 
бъдат възнагражденията на 
шефовете ще решават съот-
ветните министерства-прин-
ципали. Това става ясно от 
окончателните редакции 
на промените в правилника 
за прилагане на закона за 
публичните предприятия. 
в документа са добавяни 
текстове, които отсъстваха 
в обявения за публично об-
съждане вариант, има и ре-
дакции в обратната посока, 

твърди Sega.bg.
според финалния вари-

ант на документа лимитите 
за шефските заплати отпа-
дат във всички публични 
предприятия, създадени със 
специални закони. в момен-
та съществуват 17 такива 
предприятия - тотализато-
рът, всички горски предпри-
ятия, нкЖи и “Пристанищ-
на инфраструктура”, рвд, 
“радиоактивни отпадъци”, 
“управление и стопанисване 
на язовирите” и др. Предви-
дено е те да се преобразу-
ват и след преобразуването 
рвд ще остане единствено-
то предприятие с такъв ста-
тут, но в момента в групата 
са всички 17 компании, ко-
ито съответно ще могат да 
се възползват от новия ред 
за неограничени възнаграж-
дения за бордовете. до юни 
трябва да представят график 
как ще се движат процесите, 

но кога точно ще приключи 
преобразуването - не е ясно. 
и без отпадането на лимити-
те максималните възнаграж-
дения в държавните друже-
ства скочиха рязко покрай 

увеличената минимална ра-
ботна заплата. При лимит 
от 18 мрЗ за заплата на из-
пълнителен директор в дър-
жавно ад това е равносилно 
на възнаграждение от 14 040 

лв. при 12 780 лв. максимум 
през миналата година. раз-
мерът на възнагражденията 
се актуализира на всяко три-
месечие в зависимост от ре-
зултатите на дружеството по 
формула, но е преценено, че 
трябва да има и горна грани-
ца на заплащането. 

с измененията в правил-
ника държавата е ограничи-
ла част от правомощията на 
агенцията за публичните 
предприятия и контрол за 
сметка на засилване на пра-
вата на министерския съвет 
и министерствата-принци-
пали на фирмите. Така зана-
пред методиката за оценка 
на изпълнението на бизнес 
програмите на дружествата 
ще се приема от правител-
ството. агенцията ще от-
говаря единствено за оцен-
ката на бизнес програмите 
на големите предприятия, а 
останалите ще се оценяват 
от министерствата-принци-
пали. с промените в правил-
ника се въвеждат и изрични 
основания за предсрочно 
прекратяване на договорите 
на членовете на бордовете. 
Такива текстове досега липс-
ваха и това силно затруд-
ни рокадите в дружествата 
при установени проблеми в 
тях. Занапред договорите за 
управление на държавните 
фирми ще могат да се пре-
кратяват при неизпълнение 
на задълженията повече от 
три пъти в рамките на пери-
од до 3 месеца и при тежки 
нарушения на служебните 
задължения.

идеалният апартамент ново строи-
телство в столицата се намира в сгра-
да с прилежаща територия, двор или 
парк, чието изграждане е вече старти-
рало или напреднало. Цената на иде-
алния апартамент би била между 1300 
и 1500 евро на квадрат, твърди в свой 
анализ консултантска фирма за недви-
жими имоти. Търсенето именно на та-
кива имоти е най-голямо. купувачите 
предпочитат и схеми за плащане, кои-
то изискват внасяне на по-голяма сума 
в по-напреднал етап на строителство-
то. според анализа цените на апарта-
ментите в софия поскъпнаха с близо 
300 евро на квадрат в рамките на една 
година. Поскъпването е с над 22% до 
близо 1500 евро на кв. метър.

апартаментите поскъпват значи-
телно не само в столицата. доста от 
големите градове в страната достигат 
ценовите нива на софия - особено за 
апартаменти в централните им градски 

части и атрактивни райони, коментират 
брокери на имоти. Цени от порядъка на 
2 хил. евро на квадрат вече има във все-
ки голям град в страната.

високата инфлация продължава да е 
двигател за пазара на имоти. Причината 
за това е, че лихвите по ипотечните кре-
дити са много по-ниски от инфлацията. 
същевременно лихвите по депозитите 
са близки до нулата. в резултат хората 
продължават да инвестират парите си в 
имоти. след като купят имот с инвести-
ционна цел, хората го дават под наем. 
в софия най-атрактивно в момента се 
отдават под наем апартаментите в зо-
ните около медицинския и други уни-
верситети, където има концентрация на 
чуждестранни студенти, казват брокери 
на имоти. Южните квартали също са 
предпочитани, както и зоните с висока 
концентрация на бизнес сгради. доход-
ността от отдаване на имоти под наем е 
около 4%.

общият показател на 
доверие на потребители-
те се покачва с 4 пунк-
та през януари 2023 г. 
в сравнение с октомври 
2022 г., като при населе-
нието в градовете увели-
чението е с 4,9 пункта, а 
при населението в села-
та - 1,8 пункта, съобщи 
националният статис-
тически институт. мне-
нията на потребителите 
за настъпилите промени 
във финансовото състо-
яние на домакинствата 
и общата икономическа 
ситуация в страната през 
последните дванаде-
сет месеца остават без 

съществена промяна в 
сравнение с предходно-
то наблюдение. в прог-
нозите за следващите 
дванадесет месеца обаче 
при селското население 
анкетата регистрира из-
вестен песимизъм по 
отношение на финансо-
вото състояние и леко 
влошени очаквания за 
икономическата ситуа-
ция, докато при градско-
то население очаквания-
та са по-позитивни.

Потребителите смя-
тат, че през последните 
дванадесет месеца тен-
денцията на покачва-
не на потребителските 

цени се запазва. съще-
временно инфлацион-
ните им очаквания за 
следващите дванадесет 
месеца са по-слабо изра-
зени. През януари по-го-
лямата част от потреби-
телите продължават да 
оценяват икономическа-
та ситуация в страната 
като неблагоприятна за 
спестяване. Последната 
анкета обаче регистри-
ра малко по-позитивна 
нагласа в намеренията 
им по отношение на из-
вършването на разходи 
за “подобрения в дома” 
през следващите двана-
десет месеца.

европа вече не може да определя ре-
ферентната цена на руския сорт “уралс”, 
каза изпълнителният директор на “рос-
нефт” игор сечин, цитиран от “ройтерс”. 
Той уточни още, че в момента азия е ос-
новният купувач на руския петрол след 
санкциите на Запада. 70% от руския пе-
трол вече се продава в индия, сочат из-
численията на “ройтерс”. русия става ос-
новен доставчик за страната, измествайки 
ирак. Преди санкциите срещу русия да 
влязат в сила, европа беше основният па-
зар на петролните компании. “ако руски 
петрол не влиза на европейския пазар, то 
там няма референтна цена. референтната 
цена ще се формира там, където обемите 
отиват”, каза сечин по време на форума 

India Energy Week в индия. референтна-
та цена за сорта “уралс” преди войната 
в украйна беше цената на сорта “Брент”. 
Традиционно руският сорт се търгуваше с 
отстъпка в диапазона около 5 до 10 дола-
ра за барел спрямо референтния сорт. но 
той е почти два пъти по-евтин. По данни 
на руското министерство на финансите 
средната цена на сорта “уралс” през яну-
ари е 49 долара за барел спрямо над 88 
долара за барел за сорта “Брент” на меж-
дународните пазари.  освен индия, голям 
купувач на руския петрол е и китай. игор 
сечин, сочен за един от най-близките 
до руския президент хора, коментира по 
време на форума още, че добивът на “рос-
нефт” през 2022 г. се увеличава с 3%. 

Цената на жилищата в София гони 1500 евро за квадрат

Кабинетът премахна 
тавана на заплатите 
в държавните фирми
14хилядилв.могатдавзематшефоветенапубличнипредприятия

Страхът от инфлация намалява „Роснефт”:Европа вече не може да 
определя цената за сорта „Уралс“
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накратко

Свлачища, предизвикани от проливни дъждове, отнеха живота на най-малко 36 души в няколко села 
в Южно Перу, съобщиха местните власти. Сред жертвите са петима човека, пътували в микробус, 
който бил отнесен в река от калните потоци. Засегнати са близо 630 сгради, повредени са мостове, 
напоителни канали и пътища

снимкибта

Предполагаме, че от зе-

метресенията в Югоизточна 
турция и Северна Сирия са 
засегнати около 23 мили-

она души, заяви Световната 
здравна организация. тя обе-

ща дългосрочно съдействие, 
след като изпрати спешна 
помощ на пострадалия от 
трусовете регион.

Сирийският Червен по-

лумесец изрази готовност 
да предостави помощ на 
всички пострадали от земе-

тресенията райони в Сирия, 
включително на тези под 
контрола на бунтовниците. 
Помощта за тях ще бъде 
предоставена с посредни-

чеството на служби на ООН, 
заяви на пресконференция 

ръководителят на организа-

цията.
По последни данни по-

вече от 4900 са загиналите, 
като само в турция те са 
3381, 20 426 души са ране-

ни. разрушени са 5775 сгра-

ди, получена е информация 
за нанесени щети на още 
11 000 сгради. След първия 
удар на стихията в турция 
са регистрирани 285 повтор-

ни труса, повечето от които 
с магнитуд от 3 до 6 по ри-

хтер. Бедствието беше усете-

но в Ливан, израел и Кипър. 
вчера сутринта имаше ново 
земетресение с магнитуд 5,7 
и дълбочина 46 км.

“Мисля, че можем да 
очакваме броят на смърт-

ните случаи да се увеличи 
значително”, каза пред све-

товните агенции рик Бре-

нън, регионален директор 
за спешни случаи на СЗО 
за източното Средиземно-

морие. “има много срутени 
сгради и броят на жертвите 
ще се увеличи значително 
около епицентъра на земе-

тресението”, смята той.
Според Геологическия 

топографски институт на 
СаЩ общият брой на жерт-

вите може да нарасне до  
10 000 души. 

Лидери от СаЩ, индия, 
Пакистан и украйна изрази-

ха съболезнования и обеща-

ха помощ след бедствието.
“десет екипа за търсене и 

спасяване в градски условия 
бяха мобилизирани бързо от 
България, Хърватия, Чехия, 
франция, Гърция, Нидер-

ландия, Полша, румъния, за 
да подкрепят първите отзо-

вали се на място”, съобщи-

ха първият дипломат на еС 
Жозеп Борел и еврокомиса-

рят янез Ленарчич. италия 
и унгария също предлагат 
своите спасителни екипи на 
турция.

турският президент ер-

доган съобщи, че е получил 
предложение за помощ от 
45 страни. той обяви нацио-

нален траур до 12 февруари.
Китайският Червен кръст 

отпуска по 200 хиляди дола-

ра на турция и на Сирия.

СЗО: 23 милиона души са 
засегнати в Турция и Сирия
Повечеот4900сазагинали,раненитесаоколо30000

Цяла нощ в северен Тайланд 
се извършва спасителна операция 
по изваждането на едногодишно 
дете, паднало в 15-метрова дупка. 
То е от Мианмар. Все още не се знае 
как е стигнало само до мястото

Премиерът на Косово албин Курти заяви, че Косово 
приема предложението на европейския съюз за нормали-

зация на отношенията със Сърбия, съобщи Косово Онлайн. 
Курти се срещна със специалния пратеник на еС за диалога 
Белград-Прищина Мирослав Лайчак, за да обсъдят френ-

ско-германското предложение за споразумение между двете 
страни.

Лайчак коментира, че това е десетото му посещение в 
Косово от септември и европейското предложение за спо-

разумение, както и подготовката на конструктивна среща на 
най-високо ниво между Курти и вучич са били основните 
теми на разговора.

По-рано Курти отбеляза, че на срещата си с Лайчак ще 
обсъди и шестте условия за формиране на Съюз на сръб-

ските общини, сред които са промяна на името на Съюза и 
взаимно признаване на двете държави.

Косово приема 
предложението на ЕС

европейската комисия предлага да бъде отпусната 
макро-финансова помощ на Северна Македония в раз-

мер на 100 млн. евро. тя ще помогне на страната да по-

крие финансовите си нужди за тази и следващата годи-

на, като същевременно окаже подкрепа за фискалната 
стабилност и структурните реформи.

Субсидията ще бъде изплатена под формата на заеми 
на два транша. От западната ни съседка ще се изисква 
да направи реформи в областта на данъчното управле-

ние, данъчната политика, управлението на публичните 
инвестиции, публично-частното партньорство, бизнес 
средата, прозрачността при държавната помощ, енер-

гийната ефективност, правосъдието и борбата с коруп-

цията.
От страната ще се искат и положителни резултати 

при изпълнението на програмата на Мвф. 

ЕК дава 100 млн. евро 
на РС Македония

Опит за кражба 
на тялото на Ленин

Пиян мъж се опита да открадне 
балсамираното тяло на основателя 
на Съветския съюз Владимир Илич 
Ленин. Той се покатерил по заграж-
денията пред мавзолея на Червения 
площад и се опитал да проникне в 
строго охраняваната сграда пред 
Кремъл. Мъжът бил задържан на 
входа. Диагностициран е с психично 
заболяване, причинено от алкохоли-
зъм. 

Сунак направи 
промени в кабинета

Британският премиер Риши 
Сунак обяви структурни промени 
в правителството си. Министер-
ството на бизнеса, енергетиката 
и индустриалната стратегия и 
Министерството на цифровите 
технологии, културата, медиите 
и спорта ще бъдат разеделени на 
четири ведомства. Грег Хендс е на-
значен за председател на Консерва-
тивната партия, след като Надим 
Захауи беше отстранен.

Северна Корея повишава 
бойната си готовност

Севернокорейският лидер Ким 
Чен Ун нареди на армията си да 
увеличи бойните учения и да заси-
ли бойната си готовност на фона 
на провокативните демонстрации 
на оръжия и задълбочаващото се 
напрежение със Сеул и Вашингтон. 
Тази седмица КНДР отбелязва 75-го-
дишнината от основаването на Ко-
рейската народна армия и се очаква 
да я отпразнува с пищен военен па-
рад в Пхенян.

Индонезийски сепаратисти 
взеха заложник 

Сепаратисти от индонезий-
ската провинция Папуа взели за за-
ложник новозеландски пилот, след 
като подпалили малкия му самолет. 
Властите разследват инцидента, 
на място са изпратени полицаи и 
военни, за да локализират пилота 
и петима пасажери. Не е ясно дали 
пътниците също са похитени.

Тайван ускорява 
разработването 
на военни дронове

Тайван ще ускори разработване-
то на дронове за военни цели, като 
вземе предвид уроците от войната 
в Украйна и заплахите, идващи от 
Китай, заяви тайванското минис-
терство на отбраната. Водеща 
роля играе Националният институт 
за наука и технологии “Чун-Шан”, 
собственост на тайванските въ-
оръжени сили.   
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1724 - СЪЗДАДЕНА Е РУСКАТА АКАДЕМИЯ 

НА НАУКИТЕ. Основа-

на е по разпореждане 
на император Петър I 
под името Петербург-

ска академия на нау-

ките. През февруари 
1917 г. е преименувана 
в Руска академия на 
науките (РАН), а след учредяването на СССР през 
1922 г. - в Академия на науките на СССР (от 1924 
г.). РАН е възстановена с указ на президента Борис 
Елцин от 21 ноември 1991 г.

1828 - РАЖДА СЕ ЖУЛ ВЕРН, ФРЕНСКИ 
ПИСАТЕЛ (УМИРА 1905 Г.). 
Превеждан на 148 езика според 
статистиката на ЮНЕСКО, 
той е автор на пиеси, либрета за 
оперети, разкази и на 65 романа. 
Смятан за един от създатели-

те на жанра научна фантасти-

ка. Сред най-известните му творби са “Двадесет 
хиляди левги под водата”, “Децата на капитан 
Грант”, “Около Луната” и др.

1925 - РАЖДА СЕ ДЖАК ЛЕМЪН, АМЕРИ-

КАНСКИ АКТЬОР (УМИРА 
2001 Г.). Световно известен с 
ролите си във филмите “Ня-

кои го предпочитат горещо”, 
“Апартаментът”, “Сърдити 
старчета” и др. Дебютът му 
в киното е през 1954 г., а като 
режисьор - през 1971 г. През 1988 г. получава 
“Оскар” за цялостен принос.

1928 - РАЖДА СЕ ВЯЧЕСЛАВ ТИХОНОВ, 
РУСКИ АКТЬОР (УМИРА 2009 Г.). У нас е известен 
от филма “Седемнадесет мига 
от пролетта”, където играе 
съветския разузнавач, работещ 
в нацистка Германия, Щирлиц. 
На Запад добива популярност за 
ролята на Андрей Болконски във 
“Война и мир”. Лентата печели 
“Оскар” за най-добър чуждестранен филм през 
1969 г. Сред по-известните му филми са още “Те 
се сражаваха за родината”, “Белият Бим, черно-

то ухо”, “Изпепелени от слънцето”.

1972 - УМИРА МАРКОС ВАМВАКАРИС, ГРЪЦ-

КИ МУЗИКАНТ (Р. 1905 Г.). 
Един от най-известните тво-

рци, композирали и изпълнявали 
ребетика. Смята се за баща на 
този стил. Ребетиката е музи-

ката на гръцкия ъндърграунд. 
Налага се като стил в първите 
години на ХХ в. Изпълнява се ос-

новно с три инструмента, кои-

то водят началото си от турския саз (тамбура) 
- бузуки (на снимката), цура и баглама. Освен тях 
се използват дайре, акордеон, китара, цимбали.

1989 - ОСНОВАНА Е КОНФЕДЕРАЦИЯТА НА 
ТРУДА “ПОДКРЕПА”. 
С решение на МС от 5 
април 2004 г. КТ “Под-

крепа” е призната за 
представителна орга-

низация на работници-

те и служителите на 
национално равнище.

1998 - ПРОВЕЖДА СЕ ПЪРВИЯТ ЖЕНСКИ 
ХОКЕЙ НА ЛЕД В ИСТОРИЯТА НА ЗИМНИТЕ 
ОЛИМПИЙСКИ ИГРИ. 
В Нагано, Япония, на 
финала САЩ побежда-

ват Канада с 3:1. Това 
става 120 години след 
като студентите от 
Монреалския универси-

тет съставили първи-

те правила за хокея.

анатолийстанкулов

иновацияилитабела

Много иновации, 
малко резултати. Това 
е обобщението на ця-

лостната картина, която 
разкрива състоянието 
на образователната сис-

тема у нас. По последни 
данни на МОН над 250 
училища искат да бъдат 

обявени за иновативни 
заради предлаганите от 
тях нетрадиционни про-

екти за обучение. други 
над 540 вече са получили 
този статут и се титулу-

ват с модерното звание, 
което би трябвало да ги 
издигне в очите на об-

ществото и по-конкрет-

но на майките. Защото, 
коя друга, ако не роди-

телската ангажираност, 
ще отговори на зова на 
директорите да се за-

пишат децата именно в 
тяхното напредничаво 
училище. 

Но иновацията остава 
най-често до табелата на 
училището. Промяната 
не влиза вътре, не засяга 
учениците и техните ре-

зултати. Школото прос-

то слага табелата и полу-

чава престижната титла, 
която служи за магнит 
за заблудените. Защото 
иновативно не означа-

ва работещо. Поне не 
в нашите географски 
ширини. Промяната в 
училище идва с пред-

варително обмисляне, а 
на с експерименти и ку-

пешни термини. Затова 
и след години на опити 
за преустройство на ця-

лата образователна сис-

тема, школото си остава 
също толкова непрогре-

сиращо, нереформирано, 
неотговарящо на съвре-

менните потребности на 
учениците. 

в една система, в ко-

ято все още се обсъжда 
колко тежат раниците на 
учениците, кой е застра-

шен от сколиоза и колко 
“бисера” са засечени в 
еди кой си учебник, за 
какво изобщо иноватив-

но обучение може да се 
говори?

след някоя и друга 
година всички училища 
ще сложат в наименова-

нието си “иновативно” 
и така понятието съв-

сем ще се обезцени. То-

гава какво ще правим? 
Ней-вероятно ще тър-

сим адекватни начини 
за промяна на система-

та или просто нова ду-

мичка, която да издигне 
ресорното ведомство в 
собствените му очи.

  �
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инак различни дър-

жави се втурнаха да 
показват колко са съп-

ричастни с трагедия-

та на турския народ. и 
украинският президент 
Зеленски, за да получи 
поредното признание, не 
остана по-назад, че, ви-

дите ли, дори в момент 
на война праща помощ. 
По-разумните ще си за-

дадат въпроса откъде взе 
тези помощи, след като 
всеки ден ги проси от 
Запада във видеообръ-

щения. Но да не издреб-

няваме.
еК действа първо-

сигнално - сирия не й 
била поискала помощ. 
сякаш за бедствие от 

такъв мащаб трябва да 
има специална диплома-

ция и кореспонденция. 
сякаш земетресенията 
признават или се въл-

нуват от бюрокращина-

та на Брюксел. в такъв 
момент кой ли ще седне 
да се занимава с писане 
и изпращане на писма, 
молби, та камо ли да 
чака те бъдат прочетени 
и одобрени.

Оказва се, че дори и 
при такива обстоятелства 
държавите не са равнопо-

ставени. въобще, заме-

сени ли са политически 
интереси, да не очакваме 
справедливо отношение. 
сирия е съюзник на ру-

сия и това значително 
накланя везната в друга 
посока. Башар асад не се 

подчини на Запада преди 
години, не успяха да го 
свалят от власт и сега ис-

кат да му покажат, че сам 
си е виновен.

аП стигна още по-да-

леч - позволи си да прави 
внушения за поведение-

то на русия, която праща 
помощ и на двете засег-

нати държави. Щото, 
видите ли, била в “изо-

лация от санкциите”. си-

гурно прекрачва някакви 
забрани, след като е ре-

шила да  помага. Шах с 
пешка! Тези санкции, 
които целяха да я поста-

вят на колене, всъщност 
не й пречат да помага на 
бедстващите. Защото ру-

сия си е русия. Както ви-

наги, готова да помогне. 
руските военни в сирия 

също се включиха в раз-

чистването на руините и 
издирването на оцелели 
след земетресението.      

ситуацията напомня 
на Куба, която въпреки 
американското ембарго 
години наред даряваше 
безвъзмездно помощи на 
африканските страни, а 
по време на пандемията 
изпращаше медицински 
екипи по света. Остро-

вът на свободата и сега 
е съпричастен. и помага 
безусловно.

Нека не забравяме, че 
жертвите навсякъде са 
жертви. Пред природата 
всички сме равни, не-

зависимо от коя страна 
произхождаме. време е 
и политиците да го раз-

берат!
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Интервю на Деси ВЕЛЕВА

n Г-жо Анастасова, БСП успя 
да постигне една немалка победа, 
засягаща образователната сфера 
и по-конкретно учениците. Депу-
татите единодушно подкрепиха 
предложението на социалистите 
за безплатни учебници за всички 
ученици в един от последните дни 
на парламента. Какво е значение-
то на тази стъпка?

- Това е позиция на БсП още от 
времето на парламентарните избори 
през 2017 г. и е моя лична битка вече 
много години. Затова се радвам, че 
бяхме подкрепени от всички парла-
ментарни групи. Разбира се, нямаме 
илюзии, че тази подкрепа е напълно 
искрена. ако беше така, щяхме да 
имаме безплатни учебници още в 44-
то Народно събрание. Просто сега 
идват отново избори и нямаше как 
останалите парламентарни групи да 
не подкрепят такова предложение. 
За да се стигне, обаче, до гласуване-
то му в зала не беше просто и лесно. 
Така че това наистина беше наша 
битка и наша победа. За да се раз-
бере значението на тази промяна в 
предоставянето на безплатни учеб-
ници, ще кажа, че и досега нямаше 
законова пречка безплатните учеб-
ници да са за всички деца и учени-
ци, но както знаете - не бяха. само в 
детските градини и за учениците от 
първи до седми клас държавата оси-
гуряваше учебници, тъй като те се 
предоставяха по наредба на МОН. 
Затова ние предложихме промени в 
Закона за предучилищно и училищ-
но образование, с които записахме 
изрично, че безплатните учебници 
са за всички деца в детските гради-
ни и всички ученици от първи до 
дванадесети клас.

Защо това е важно? Защото, осо-
бено в последните години, голяма 
част от семействата в България из-
питват затруднения при закупува-
нето на учебници за гимназистите. 
Това са по 200-300 лева за един уче-
ник и умножено по две, ако са два-
ма. Така че това беше много важно 
решение на Народното събрание, за 
което се борихме сериозно. Говорим 
за равен достъп не просто до образо-
вание, говорим за достъп до качест-
вено образование. а качествено об-
разование без учебници на този етап 
от развитието на образователната ни 
система няма. фактът, че сме осигу-
рили училищни автобуси, които да 
извозват децата до средищните учи-
лища, не означава, че сме осигурили 
достъп до качествено образование. 
В една четвърт от училищата в стра-
ната средният успех на матурите 
миналата година беше слаб 2. Това 
е много тежка оценка за качеството 
на образованието.

n Имаше и все още има комен-
тари дали тази мярка не тряб-
ваше да е обърната само към за-
труднените финансово българи 
или да засегне уязвими семейства. 

Защо според вас правилният избор 
е да се обхванат всички ученици, 
независимо от финансовото или 
социално положение?

- да, имаше такива коментари 
и на заседанието на Комисията по 
образованието и науката. Това бяха 
предимно народни представители 
от “демократична България”, “Про-
дължаваме промяната” и ГЕРБ. В 
нашата страна разделението между 
бедни и богати вече е ужасяващо. 
И няма начин в българското учили-
ще също да делим децата на бедни 
и богати. държавата трябва да оси-
гури безплатни учебници за всички. 
ако има родители, които не желаят 
децата им да учат по използвани 
учебници, защото има и такива, то 
те спокойно могат да си купят нови 
комплекти от магазините. срокът на 
ползване е три години и досега няма 
проблем от това. 

n Възможно ли е да възник-
нат проблеми при осигуряването 
на средства за първата година от 
влизането в сила на промените? 
За нея се изисква най-голямата 
сума от 80 млн. лева. 

- Не мисля, че трябва да говорим 
за това, когато става дума за обра-
зованието на децата ни. държавата 
хвърли милиарди в некачествено 
строителство на магистрали, близо 
5 милиарда за самолети на хартия 
и е грозно да правим проблем за 80 
млн. за учебници на децата ни. Още 
повече, че това е сума за три години, 
т.е. става дума за около 20-25 млн. 
лева годишно. Несравними вели-
чини с милиардите. За 2024 г. тези 
пари трябва да се намерят.

n От левицата направихте ка-
тегорична заявка, че следващата 
стъпка е промени в съдържанието 
на учебниците. Защо са нужни те?

- Това е другата ни многогодиш-
на битка. По времето на коалици-
онното правителство за първи път 
от години започна реален преглед 
на учебните програми и учебното 
съдържание. За съжаление, след 
падането на правителството тази 
работа на МОН буксува, а трябва 
да продължи именно със съдържа-
нието на учебниците. И това е из-
ключително важно, защото всеки, 
който има ученик, ще ви каже за 
безумния език, на който е поднесе-
но учебното съдържание в сегаш-
ните учебници. академичен стил, 
неразбираем за децата, претова-
реност с понятия, липса на връзка 
между различните учебни предме-
ти и още, и още. Мога да говоря 
много и с примери. По-важното е 
да се преборим и с това.

n Към какво трябва да бъдат 
по-конкретно ориентирани тези 
промени - в опростяване на учеб-
ното съдържание, така че да е 
по-достъпно за учениците, или 
по-скоро в намаляването на обе-
ма му?

- Необходимостта от промени 
е във всички тези посоки - разто-
варване на учебното съдържание 
от теми и понятия, които са тежки 
за учениците; преместване на оп-
ределени теми в по-горен клас или 
обратното, съобразно възрастовите 
особености на децата и способнос-
тта им за възприемане на учебното 
съдържание. Трябва да има разказ 
на достъпен, разбираем и заинтри-
гуващ за учениците език на учеб-
ното съдържание, както и съобра-
зяване на учебното съдържание с 
придобитите знания в различните 
учебни дисциплини.

n Ще продължите ли да от-
стоявате позицията, че трябва 
да има по един учебник по пред-
мет? Какви ще бъдат ползите от 
тази мярка?

- Ще продължим, разбира се. с 
един учебник по предмет за клас 
ще се създадат условия за еднакво 
представено учебно съдържание 
за всички деца и ученици и следо-
вателно за еднакво прилагане на 
образователните стандарти за при-
добити знания и умения. Когато 
учителят прецени, че има ученици, 
които могат да бъдат стимулирани 
с по-тежко учебно съдържание и 
ще се справят с това, те ще могат да 
надграждат знания и умения чрез 
учебните помагала.

В заключение искам да кажа, 
че прокламираните реформи в сис-
темата досега не доведоха до по-
добро качество на образованието. 
Напротив, то непрекъснато пада. 
Затова смятам, че докато не постиг-
нем три неща - нови учебни програ-
ми и учебно съдържание, нов на-
чин на подготовка и квалификация 
на учителите и нова учебна среда, 
качеството няма да се подобри. За 
това се иска воля, кураж и последо-
вателност в годините напред. ако 
това не направим като нация, ще 
продължим да берем плодовете на 
образование с ниско качество.

Иренаанастасова:

Безплатните учебници са 
наша битка и наша победа
академиченстил,неразбираемзадецата,претовареностспонятия,
липсанавръзкамеждуразличнитеучебнипредметиизобилстватвучебниците,
казвадепутатътот„БсПзаБългария”в48-тонс

ИРЕНА АНАСТАСОВА е родена в Монтана. Завършила е философия в СУ 
“Св. Климент Охридски” със специализация по социология. Дълги години 
е директор на едно от най-популярните училища в столицата - 125 СОУ 
“Проф. Боян Пенев” в кв. “Младост”. Била е общински съветник от БСП в 
София. Народен представител от БСП в 42-то, 44-то, 45-то, 46-то,  
47-то и 48-то Народно събрание. 
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Юлия КУЛИНСКА

Още един парламент вече е в истори-

ята. той започна с фалстарт и ще остане 
в паметта на времето с непреодолимите 
разделителни линии, които попречиха за 
съставянето на правителство. депутатите 
от 7-те партии в 48-то нс се събраха на 
19 октомври 2022 г. - деня на покровителя 
на българите св. иван рилски, и се разде-

лиха на 2 февруари 2023 г. на сретение 
Господне. 

Животът на последния парламент про-

дължи малко повече от три месеца и беше 
изпълнен с политическо противопоставя-

не, скандали, разправии, ярост, обиди и 
лични нападки. е, имаше и обединителни 
решения като необходимостта от предо-

говаряне на Плана за възстановяване и 
устойчивост за запазване на въглищните 
централи и осъждането на проявите на 
насилие срещу българите в рс Македо-

ния. депутатите обаче отново не успяха 
да приемат съдебната реформа в частта с 
механизма за разследване на главния про-

курор, както и много от важните закони 
за Плана.

в самото начало безпрецедентно те 
три дни не можаха  

да изберат председател 

след дълги спорове, номинации и ос-

тавка, най-накрая спреният часовник на 
парламентарната дейност затиктака, след 
като с гласовете на ГерБ-сдс, “БсП за 
България”, “Български възход” и “въз-
раждане” най-възрастният депутат веж-

ди рашидов зае поста на първия човек в 
държавата.

неуспешните опити за кабинет започ-

наха с връчването на първия мандат на 5 
декември 2022 г. на кандидата, излъчен 
от ГерБ-сдс - проф. николай Габров-

ски. съставът и структурата на правител-

ството бяха предложени за гласуване в 
парламента на 14 декември. те обаче не 
получиха подкрепа. 

след това от “Продължаваме Промя-

ната” номинираха за премиер акад. нико-

лай денков, на когото президентът връчи 
втория мандат на 3 януари т.г. той пред-

ложи общ проект на декларация за оп-

ределяне на приоритетните национални 
цели и задачи пред парламента. тя беше 
отхвърлена и на 9 януари денков върна 
на държавния глава неизпълнен втория 
проучвателен мандат.

на 16 януари президентът румен ра-

дев предостави третата възможност за 
кабинет на председателя на ПГ на “БсП 
за България” корнелия нинова. социа-

листите организираха лидерска среща в 
парламента за обсъждане на национални-

те приоритети и цели, на която се отзова-

ха лидерите на ГерБ, дПс и “Български 
възход”- Бойко Борисов, Мустафа кара-

дайъ и стефан янев. на срещата стана 
ясно, че в 48-то народно събрание 

няма мнозинство за 
съставяне на правителство 

на 24 януари нинова върна на прези-

дента неизпълнен и третия мандат. след 
неуспешните опити за кабинет радев под-

писа указ за разпускане на 48-то нс на 3 
февруари и насрочи парламентарни избо-

ри на 2 април.
Предоставянето на оръжие за украйна 

продължи да бъде разделителната линия 
и в този парламент. той обаче прие реше-

ние за изпращане на военна и военно-тех-

ническа подкрепа на украйна. От “БсП 
за България” бяха категорично против. 

Очевидно е, че в залата има “коа-

лиция на войната”, която ратифицира 
договора за предоставяне на оръжия за 
украйна, заяви след гласуването пред-

седателят на ПГ на “БсП за България” 
корнелия нинова и отправи призив към 
президента румен радев да наложи вето 
на закона. след като държавният глава 
не се вслуша в искането, БсП и “въз-

раждане” заедно сезираха конституци-

онния съд за решението за изпращане на 
оръжие за украйна.

вместо нов бюджет, служебният ка-

бинет внесе предложение за удължаване 
на разпоредби от стария. Лидерът на БсП 
корнелия нинова предупреди, че това оз-
начава

 замразяване на доходите  
при растящи цени

и нужда от подкрепа на икономиката, сре-

щу което от БсП са против. искането не 
срещна подкрепа и в края на ноември м.г. 
парламентът гласува удължаването на 
действието на бюджета за 2022 година.

с промените в изборния кодекс беше 
върната възможността да се гласува по 
избор - с хартиена бюлетина или с маши-

ни. измененията бяха гласувани на удъл-

жени заседания, на едно от тях в полунощ 
прозвуча националният химн. Прието 
бе гласуването да е зад паравани, а не в 
“тъмни стаички”. Бюлетините от машин-

ното гласуване ще се броят от сик заед-

но с хартиените бюлетини, а протоколът 
от машината няма да се прилага към този 
на комисията. Президентът румен радев 
наложи вето на част от промените, което 
беше преодоляно. 

Парламентът одобри придобиването 
на още 8 нови изтребителя ф-16 и обо-

рудване за тях. необходимите средства 
от националния бюджет за закупуването 
им са в размер на 1 296 412 185 щатски 
долара без включен ддс. 

Парламентът прие и декларация от-

носно присъединяването на България 
към Шенгенското пространство. в нея 
се заявява пълна подкрепа за усилията 
на българското правителство да постигне 
членство на България в Шенген до края 
на 2023 г. 

Политическите сили се обединиха 
около общо решение, с което парламен-

тът задължи Мс в срок до 31 март 2023 г. 
да предприеме действия за предоговаряне 
на националния план за възстановяване и 
устойчивост в част енергетика. целта е да 
отпадне поетият ангажимент за намалява-

не на въглеродните емисии от производ-

ство на електроенергия с 40% до края на 
2025 г. като се 

осигури работата на 
централите за въглища 

без ограничение поне до 2038 г. нс съз-
даде временни комисии за Nexo и за Пло-

вдивския панаир. в последните дни на 
парламента членовете им успяха само да 
изслушат някои свидетели, други не се 
явиха.

и 48-ото нс не успя да направи съ-

дебна реформа. след близо 4 часа дебати 
на 26 януари депутатите приеха на пър-

во четене два законопроекта за промени 
в Закона за съдебната власт. единият 
предвиждаше механизми за завишен кон-

трол на дейността на главния прокурор. 
въвеждаше се способ за провеждане на 
ефективно разследване срещу него от ди-

ректора на нслс.
в последните дни с изменения в коде-

кса на труда депутатите решиха по пред-

ложение на БсП минималната заплата за 
страната за следващата календарна годи-

на да се определя до 1 септември на теку-

щата година в размер на 50% от средната 
брутна заплата за период от 12 месеца. 
Механизмът ще влезе в сила от началото 
на 2024 г. нс прие декларация във връзка 
с ескалиращите агресивни антибългарски 
прояви в рс Македония, с която осъжда 
проявите и призивите за насилие срещу 
българите в Западната ни съседка.

48-то Народно събрание - 
фалстарт и кратък живот
БСПизпълниголямачастотпоетитепредхоратаангажиментивсоциалнатасфера

СнимкаБТа

Показахме, че БСП е национално отговорна партия с реални социални 
резултати, заяви Корнелия Нинова в последния работен ден на парламента

 

 

Над милион и половина българи получиха помощ благодарение на инициативата и 
настояването на “БСП за България”, заяви лидерът на партията Корнелия Нино-

ва при закриването на парламента. “282 хил. ученици ще са с безплатни учебници, 
половин милион работещи бедни ще са с увеличена минимална работна заплата, 
помощ от по 300 лв. ще получат учениците от 1 до 4 клас и техните семейства в 
началото на учебната година. Спасихме детските ясли от закриване, помогнахме 
на общини, болници, читалища, библиотеки, като държавата поема сумата над 
200 лв. за ток и по този начин ги спасихме, защото бяха оставени на свободния 
пазар”, подчерта Нинова. По настояване на БСП минималната заплата беше уве-

личена и от 1 януари 2024 г. тя ще е 50% от средната. Гласувана беше еднократ-

на помощ от 300 лв. за учениците от 1 до 4 клас. 
Мнозинството в НС отказа да подкрепи предложенията на левицата за 4200 лв. 
максимален осигурителен доход, младите хора до 26 години да бъдат освободени 
от данък общ доход, необлагаемост на месечните доходи от трудови правоот-

ношения в размера на линията за бедност, обезщетението за втората година 
майчинство да е не по-малко от минималната работна заплата.

 

 

 

 

 

48-ото НС прие 53 закона, 90 решения и две декларации. То е имало 50 пленар-

ни заседания, като 8 от тях са били извънредни. По време на парламентарния 
контрол са зададени 1321 въпроса и са отправени 57 питания. Използваното пар-

ламентарно време за осъществяване на контролната функция на НС за мандата 
е 66 часа и 36 мин. В този период използваните форми на парламентарен контрол 
са въпроси и питания, изслушвания и блицконтрол. Проведени са 11 изслушвания. 
От зададените въпроси с писмен отговор са 1050, а 271 - с устен. При питанията 
24 са били с писмен отговор, а 33 - с устен. Отговорено е на 1130 въпроса и на 43 
питания, а 34 въпроса и 5 питания са оттеглени. От ПГ “БСП за България” са 
внесени 153 въпроса и 6 питания през първата сессия и 45 въпроса през втората. 

66 часа и 36 минути 
въпроси и отговори

корнелияниноВа:

1,5 млн. българи получиха 
помощ благодарение на БСП
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Ножицата се разтваря 
застрашително
Богатитеставатвсепо-богати,абеднитеобедняватощеповече

  �
Евгени ГАВРИЛОВ

Хората и фирмите спестиха 
рекордни суми през миналата 
година. в края на декември об-
щата сума на депозитите в бан-
ките е 116,46 млрд. лв., обявиха 
от БНБ. Това е рекорден ръст с 
14,5 млрд. лв. или с 14,3% спря-
мо същия месец на предходната 
година. Много хора също уве-
личават спестяванията си в бан-
ките. Характерно при домакин-
ствата е, че ръст има предимно 
при депозитите с големи суми 
в тях, докато хората с по-малки 
финансови възможности са при-
нудени да теглят от спестявани-
ята си, за да вържат семейния 
бюджет.

докато депозитите нарастват 
рекордно, кредитите също се 
увеличават. в края на декември 
общият размер на отпуснатите 
от банките кредити е 80,2 млрд. 
лв., което е с 12,7% повече спря-
мо същия месец на предходна-
та година, показват данните на 
БНБ. кредитите за бизнеса за 
година нарастват с 10,4% и в 
края на декември надхвърлят 
41,1 млрд. лв. При заемите за до-
макинствата увеличението е зна-
чително по-голямо - с 14,6% за 
година, като в края на декември 
те са над 33,1 млрд. лв. 

Статистика

Затова възниква въпросът 
колко са истински богатите хора 
в България, ако се съди по тех-
ните спестявания. според офи-

циалната статистика на БНБ на 
пръв поглед може да се направи 
изводът, че българските семей-
ства, макар и в условията на мно-
го на брой кризи, са подобрили 
своето финансово състояние. ре-
алностите обаче са съвсем други. 
Те се определят от структурата 
на тези спестявания. измерва-
нето на доходните неравенства 
се прави от много институции 
всяка година, но измерването 
на неравенствата в общото бла-
госъстояние е далеч по-трудна 
задача. данните за структурата 
на депозитите всъщност са спо-
лучлив индикатор, който трябва 
да ни говори много за финансо-
вите възможности на българина. 
Чрез тях по косвен път можем да 
оценим неравенствата на много 
по-мащабно ниво. Това е така, 
защото спестяванията на хора-
та често са резултат не само от 
дохода, който получават, но и 
от други фактори, като наеми и 
ренти. Точно преди година до-
макинствата в България са раз-
полагали с 9 млн. депозита във 
всички банки на обща стойност 
66,5 млрд. лв. Това означава, че 
средно на един депозит се пола-
гат 7380 лв. Но се оказва, че не 
всеки българин, който притежа-
ва депозит в банка, разполага с 
тези пари. 

 Големина

реалността е такава, че 67 
процента от всички депозити 
(6,1 млн. броя депозита) са в 
размер до 2500 лв. Тези 67 про-
цента са на обща стойност едва 
2,5 млрд. лв. Това са само 3,8 
процента от общата стойност на 
всички депозити. Тогава възник-
ва въпросът къде са останалите 
милиарди? къде са останалите 
малко над 63 млрд. лв., при по-
ложение, че 67 процента от де-
позитите на домакинствата не са 
част от тях. Те просто са нерав-
номерно разпределени, твърдят 
от института за социални и син-

дикални изследвания.
Броят на депозитите над 100 

000 лв. е общо 90 060 или 1,06 
процента от целия брой депо-
зити. общата стойност на тези 
депозити е 19,6 млрд. лв. сле-
дователно, около 30 процента от 
общата стойност на депозитите е 
съсредоточена в едва 1 процент 
от техния брой. като добавим 
към тези числа и влоговете от 50 
000 до 100 000 лв., ще се види, че 
31 млрд. лв. (47 на сто от обща-
та стойност) са съсредоточени 
в точно 2,9 процента от общия 
брой депозити в страната.

    Концентрация

депозитите от 10 000 до 50 
000 лв. са 12,6 на сто от общия 
брой и концентрират в себе си 
финансов ресурс от 24,3 млрд. 
лв., което е приблизително 37 
процента от общата стойност. 
от тези данни може да се напра-
ви изводът, че 55,6 млрд. лв. (84 
процента от общата стойност на 
всички депозити) са събрани в 
едва 1,4 млн. депозита, което е 
15 на сто от общия им брой.

Голяма част от българи-

те нямат никакви депозити, а 
друга, по-малка, притежава по 
няколко. Но дори и да предпо-
ложим оптимистичен вариант, 
при който 1 депозит е равен на 
1 лице, то нещата изглеждат 
твърде притеснителни. всички 
тези числа показват, че обще-
ството има сериозен проблем 
в преразпределянето на ресур-
сите. естествено, няма как да 
се постигне пълна симетрия, 
никой не цели такова нещо, но 
не е нормално да се наблюдава 
такова разслоение в разпреде-
лението на спестяванията на 
хората. То видимо се влошава 
през последните няколко го-
дини и показва, че ножицата 
между бедните и богатите у 
нас продължава да се разтваря. 

Не е нормално, например, 
за 12 месеца, общият брой на 
депозитите да намалява с 3 
процента или около 300 000 
по-малко депозита спрямо 
декември 2020 г., но тяхната 
стойност да нараства с 8,3 про-
цента. и то при условие, че най-
ниските влогове продължават 
да намаляват, а най-високите 
имат тенденция да нарастват. 
Затова следващия път, когато 
чуете или прочетете, че "спес-
тяванията на домакинствата 
за поредна година нараснаха", 
имайте едно на ум какво точ-
но се крие зад този ръст, пре-
дупреждават анализаторите на 
института.

Спестяват различно

Преди да се търси отговор на 
въпроса защо хората спестяват, 
е добре да се отчете, че богати-
те и бедните спестяват и търсят 
заеми по различни причини. За 
богатите парите в банка са ин-
вестиция, която трябва да носи 
доходност. Те могат да пренасоч-
ват пари, изтегляйки ги от други 
инвестиции, защото са прецени-
ли, че при тях рискът започва да 
расте. За бедните парите в банка 
най-често са бели пари за черни 

дни, които е най-добре да не бъ-
дат харчени възможно по-дълго 
време. високата инфлация оба-
че намали притока на по-малки 
като размер спестявания просто 
защото домакинските бюджети 
при много хора вече са на ръба и 
те режат разходи. При сигнали за 
повишаване на лихвите, каквито 
има в последно време, най-често 
те правят предоговаряне на ус-
ловията, и то по инициатива на 
банките. въпреки че инфлаци-
ята в момента изяжда реалната 
доходност на влоговете, очак-
ванията за нейното ускоряване 
карат хората да пестят.

Рекордна печалба

в същото време статистика-
та показва, че банковата система 
е реализирала рекордна печалба 
през 2022 г. - 2,1 млрд. лв., и то 
през година с рекордно ниски 
лихвени нива. Печалбата за ми-
налата година  е с 663 млн. лв. 
(46,8%) повече спрямо предход-
ната година, когато трезорите 
спечелиха  1,4 млрд. лв. основен 
принос за рекордния финансов 
резултат на банките имат именно 
спестителите, които практически 
бяха на загуба от поддържането 
на пари по влоговете си. През 
първата половина на годината 
средната лихва по влоговете на 
фирмите беше отрицателна - до 
-0,5%. За гражданите лихвите 
бяха нулеви, а допълнителните 
такси по сметките на практика 
водеха до отрицателна доход-
ност при 15,3% средногодишна 
инфлация за 2022 г. Поради фа-
кта, че почти не плащаха лихви 
на депозитите, банките у нас 
са реализирали нетен доход от 
лихви в размер на 3,2 млрд. лв., 
което е с 470 млн. лв. (17%) по-
вече в сравнение с предходната 
година. другото основно перо, 
което има принос към печал-
бата, е нетният доход от такси 
и комисиони. Той нараства със 
189 млн. лв. (15,2%) до 1,4 млрд. 
лв. в края на 2022 г.
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През далечната 1964 година 
асамблеята на ООН утвърждава 
8 февруари като ден на младия 
герой - антифашист. изборът на 
тази дата не е случаен.       На 
8.02.1943 г. хитлерофашистите 
разстреляха смелите борци - ан-
тифашисти, младогвардейците 
Олег Кошевой, Любов Шевцо-
ва, сергей тюленин, дмитрий 
агурцев, виктор суботин и се-
мьон Остапенко.

същия ден са ликвидирани 
и младите герои от антифашист-
ката съпротива във франция: 
Жак-мари аргус, Пиер Бенуа, 
Жан Бодров, Пиер Грело,  Лю-
сиен Легро. 

На 8.02.1962 г. е убит 15-го-
дишният френски комунист да-
ниел фери.

На 8.02.1963 г. след жестоки 
мъчения и изтезания умира в за-
твора младият иракски комунист 
фидел джемал.

стотици други герои, чиито 
имена не се споменават, не се 
знаят, но които са отдали младия 
си живот в борбата против кръ-
вожадния фашизъм, заслужават 
на този ден, 8 февруари, да се 
почита тяхната памет.

Загиналите за свободата 250 
деца по време на  антифашист-
ката борба от 1941-1944 г. в Бъл-
гария мечтаеха за новия живот, 
без полицейски блокади и раз-

пити, без гумени палки и жес-
токи инквизиции, без изгорени 
домове и прекършено детство. 
те са искали да си учат уроците, 
да четат книжки и пеят песни, 
да играят на воля под топлите 
слънчеви лъчи. Но, уви, те са 
останали завинаги в училището 
на борбата, обагрили с кръвта си 
родната земя. светлината, която 
са носили в очите си, е свобода-
та, пренесена през времето, за 
която са мечтали и в нейно име 
са умирали. техните стенания и 
обагрената с кръв песен раждат 
подвига им, който ще продължа-
ва да живее.

Няма как да не предизви-
ка сълзи в очите ни разказът за 
иван Кривиралчев, на когото 
парченце  по парченце са рязали 
езика, докато го отрежат напъл-
но и най-чудовищно да се гаврят 
с изтръгнатото му сърце.

а овчарчетата сава и ва-
сил Кокарешкови, помагачи 
на партизаните, са пребивани, 
влачени и  заливани с мръсна 
вода, за да проговорят. в своята 
жестокост главорезите ги ряза-
ли на парчета и са опитвали да 
хранят кучетата с тях. това не е 
ли фашизъм?!

На 16 години на партизани-
на велко Йончев от  отряд “Г. 
Бенковски” му отсекли ръцете, 
извадили  очите и когато не из-
дал отряда, го залели с  бензин... 
митко Палаузов е на 14 години, 
на толкова е и иванка Пашкуло-
ва - роза. седемте ястребинчета 
и съвсем невръстният стойне 
Калайджийски, както и остана-
лите малки невинни жертви на 
фашисткия режим са възпяти в 
стиховете на поетите Петър ан-

дасаров и евтим евтимов.
сред тези герои своето дос-

тойно място има и  нашето 
момче-герой андон маринов 
Черковски. и  той като всички 
други деца обича да пее и ри-
сува, да играе и да гледа полета 
на птиците в синьото  небе. Но 
слушал бунтовните думи в дома 
си, срещал  се с безстрашните 
другари на баща си, партизанина  
марин Черковски, и някак неу-
сетно се включва в борбата, за 
да изпълнява точно поставените 
му  задачи. устоява със сила на 
духа и мъжество на жестоките 
побоища и инквизиции в поли-
цейските  участъци. държи се 

смело и отговорно по време на  
интернирането на семейството. 
и дочаква изгрева на свобода-
та, но не успява да й се нарадва. 
след  нечовешките изтезания 
заболява тежко и умира само на 
14 години. Останал завинаги на 
пост от  гранитния паметник да 
бди над децата на раднево.

смъртта на тези деца-герои, 
участвали в  антифашистката 
борба, им е дала свидетелства-
та по  безсмъртие. в тях се крие 
сиянието на спомена за  техния 
живот. 

днес, безразсъдни и небла-
годарни хора искат да  изтрият 
техните имена, да опорочат и 

омаловажат техния подвиг, да 
изгасят народната любов. съба-
рят се техните паметници и па-
метни плочи, хулят се светлите 
им имена. даже някои от убий-
ците им се величаят по днешни-
те паметници като “жертви на 
комунизма”.

 Но докато има памет, не ще 
се забрави техният живот и само-
жертвата им, донесла на крилете 
си свободата над изтерзаната 
ни родина. те заслужават да им 
бъде издигнат общ паметник за 
тяхното дело и себеотдаденост. 
За да могат идващите след нас 
да пазят спомена свят и чист за 
поколенията.

Свидетелства по безсмъртие

* авторката е председа-

тел на общинския съвет на  
БаС, град Раднево

Паметната плоча на децата от Ястребино
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с. алтимир

скът - това е реката на моето детство. Ней-
ната сребриста лента се провира под върбите и 
бърза да прегърне синия дунав. Често се засто-
явам на брега и, загледана във водите й, усещам 
как ветрец гали слуха ми с веселия смях на дет-
ски гласчета. Присядам на брега и в главата ми 
се втурват спомени... 

Лято е! топлото слънце и водите на скът са 
примамили момчета и те смело се гмуркат във 
вировете под върбите. Бързат кой повече скоко-
ве ще наброи. мокрите им стъпки оставят следи 
по брега, които слънцето бързо краде... и Нико-
ла е сред тях - синът на баба Цена и дядо илия. 
висок  и загорял, с черен мокър перчем и орлов 
поглед, той се отличава от другите момчурляци. 
такъв си го представям като дете. За първи път 
го видях, когато дойде на среща с децата в учи-
лище. Но той вече бе... генерал Никола илиев 
Недялков. Бях млада учителка. той разказваше 
на децата за себе си, за това колко е важно да се 
учат и да се борят за мечтите си.

днес в сърцето на всеки алтимирчанин той е 
генерал Никола илиев Недялков.

роден е на 21 януари 1923 г. тази година се 
навършиха 100 години от неговото раждане. 
Колко много бе преминал и постигнал в живота 
си! малко са днес тези, които могат да ни раз-
казват за него... Животът му е бурен, неспокоен 
и труден. в годините на антифашистката борба 
той е в редиците на борческата революционна 
младеж, участва в борбата за нов свят и справед-

ливост. Като политически затворник е обвинен 
и осъден за две години във варненския затвор 
през 1943-44 г. изгрялата свобода на девети сеп-
тември 1944 г. го спасява.

През 1947 г. учи във военно-пехотно учили-
ще в софия и го завършва през 1949 г. Новият 
живот в родината го привлича и той не спира да 
учи, да се усъвършенства и да бъде навсякъде 
полезен. силно е впечатлен от военните специ-
алности, защото там най-добре проявява своята 
сила и воля, упоритост и дисциплина. През 1962 
г. завършва военната академия “Георги сава 
раковски” в софия. в началото на 60-те годи-
ни на 20 век Никола Недялков е военен аташе 
в саЩ. в средите на мНО той вече е спечелил 
доверие като надежден, умен и способен кадър. 
Кариерното му израстване заслужено върви към 
върховете: става началник на военното разуз-
наване, а през 1984 г. е заместник- началник на 
Генералния щаб на БНа при генерал атанас се-
мерджиев. През 1987 г. е началник на военната 
академия “Георги сава раковски” в софия, къ-
дето остава до пенсионирането си през 1990 г. 
трудно е да си представим високите длъжности, 
които е заемал ген. Недялков, колко много труд, 
знания и упоритост са му стрували. трудно е 
днес да оценим и високата отговорност, която е 
проявявал в името на България. 

след пенсионирането си ген. Недялков жи-
вее при своята дъщеря виза Недялкова, известна 
наша общественичка и журналистка, наследила 
упоритостта и борбения дух на своя баща. 

Ген. Никола Недялков е човекът, който до-
каза с живота си как се служи на род и родина. 
той е гордостта на родното алтимир, гордостта 
на България.

Следи по бреговете на Скът

Ген. недялков - гост в училище
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фестивалната публика в 
софия ще има възможност 
да се срещне със световноиз-

вестния режисьор, сценарист 
и продуцент кшищоф Зану-

си, а в “идеалното число” той 
отново се завръща към ос-

новните теми в творчeството 
си, като този път отговорите, 
които дава, са сложни и далеч 
не са очевидни... 

кинолегендата майстор-

ски използва философията на 
литературата, науката, меди-

цината, икономиката, вярата 
и киното (дори “декалог” 
на кешловски), за да прово-

кира размисли за морала и 
смъртта. Зануси продължава 

да изследва състоянието на 
човечеството в съвременния 
свят, проучва вътрешния жи-

вот на героите и се пита дали 
е възможно да се преосмис-

лят приоритетите в един при-

видно успешен живот.
какво е най-важно в жи-

вота: успехът или любовта? 
Пред тази дилема се изправят 
героите на Зануси в “идеал-

ното число”. Йоахим е човек 
в края на дните си, който има 
всичко, дори повече, откол-

кото му е необходимо, а мла-

дият математически гений 
давид е погълнат от научните 
си изследвания и преподава-

нето. срещата им неочаквано 

ще повлияе на съдбата и на 
двамата, водейки до разми-

съл за мистериозните пътища 
на живота, неговото отмина-

ване и смисъл.
На 34-ия кинофестивал 

в триест “идеалното число” 
получи специален диплом, 

а полският филмов майстор 
кшищоф Зануси е тазгодиш-

ният носител на наградата 
“източна звезда”, която се 
присъжда на личности от 
киното, които с кариерата си 
са изградили мостове между 
изтока и Запада. За Зануси, 
носител и на Наградата на 
софия на столичната общи-

на, този мост е двоен - био-

графичен (семейни корени от 
фриули) и професионален.

Гостуването на кшищоф 
Зануси се осъществява в 
партньорство с Полския ин-

ститут в софия, научи дуМа 
от светлана дамянова, прес-
офис на “софия филм фест”.

в началото на 2023 
г. арт галерия “лар-

го” започва поредната 
си нова инициатива - 
онлайн модула “вир-

туални изложби”. в 
уеб сайта на галерията 
вече е внедрена нова 
страница, която ще 
дава възможност да се 
експонират във вирту-

ални зали картини на 
различни художници. 
всички творби ще се 
презентират само он-

лайн, но ще могат да 
бъдат видени на живо 
в галерията при запит-

ване и интерес. създа-

ването и внедряването 
на новия модул става 

възможно благодаре-

ние на финансовата 
подкрепа на Нф “кул-

тура” по програмата 
“едногодишен грант”. 
Чрез новия модул га-

лерията ще има въз-

можност да представя 
още повече артисти и 
техните творби и да 
показва тематични 
изложби и селекция 
от млади автори, съ-

общава галеристката 
Нели вълчева.

Първият автор, ко-

гото представяме с вир-

туална изложба в сайта 
на галерия “ларго”, е 
талантливата худож-

ничка татяна Хари-

занова. експозицията 
се нарича “На седем 
места в седем дни” и 
представя 14 картини, 
рисувани в последните 
две години. татяна е 
изключително интере-

сен художник, работе-

ща в няколко различни 
жанрови и тематични 
посоки - абстракция, 
фигурална живопис, 
пейзаж и натюрморт. 
колоритът й е харак-

терен, стилът й е раз-

познаваем, а самата 
авторка в последните  
3 години си изгради 
име на търсен, смел, 
различен автор на меж-

дународната артистич-

на сцена, посочва Нели 
вълчева.

в юбилейния си 70-и сезон смесени-

ят хор на БНр с диригентка любомира 
александрова ще посвети специален 
концерт на един от именитите дириген-

ти - Михаил Милков. събитието е на  
9 февруари от 19 ч. в Националния музей 
“Земята и хората”, научи дуМа от катя 
василева, експерт комуникации на БНр.

Повече от 40 години маестро Мил-

ков ръководи емблематичния състав 
на радиото, а през 2023 г. се навърш-

ват 100 години от рождението на ди-

ригента. с него смесеният хор на БНр 

записва стотици творби от български и 
чуждестранни автори, които се пазят в 
Златния фонд като част от уникалното 
национално музикално наследство.

сред впечатляващите скъпоценни 
експонати в музея “Земята и хората” 
ще прозвучи и едно от най-ценените и 
вдъхновяващи произведения - “рекви-

ем” на Габриел форе. уникално произ-

ведение в много отношения сред други 
от този жанр. Модернизираните черти 
на бароковата музика тук се съчетават с 
предшествениците на импресионизма и 

интонациите на френския шансон. Не-

обичайно за този жанр е преобладава-

щото присъствие на светлинните обра-

зи. акцентът се прехвърля от идеята за 
неизбежността на смъртта към образите 
на безкрайния живот, триумфа на свет-

лината и любовта.
солисти в “реквием” ще бъдат ева 

Перчемлиева-тъканова (сопран), Йо-

сиф славов (баритон) и Благовеста 
ангелова (орган). Програмата включва 
също творби от Букстехуде, дуранте, 
Бах, Брамс и др.

„БНТ Представя” акад. 
Пламен Карталов с филма 
„Моята съдба е операта”

В портретната документална 
поредица на обществената телеви-
зия “БНТ Представя” на 8 февруари 
от 21 ч. по БНТ 1 ще бъде излъчен 
филмът “Моята съдба е операта”, 
посветен на акад. Пламен Карталов 
- дългогодишен директор на Софий-
ската опера и балет, оперен режи-
сьор и педагог. В своя 50-годишен 
творчески път акад. Пламен Кар-
талов не спира да вдъхновява с неиз-
черпаемата си любов към операта 
и с отдадеността към изкуството, 
на което е посветил живота си. Във 
филма с режисьор Димитър Шар-
ков и оператор Пламен Герасимов 
зрителите ще надникнат зад кули-
сите на Софийската опера и балет, 
където сред феерия от мащабни де-
кори, красиви костюми и ярък грим 
са създадени завладяващи спекта-
кли, които се играят с години. Как 
се управлява културна институция 
като Софийската опера и балет, 
по какъв начин се развива и образо-
ва публиката през годините и как се 
покоряват световните сцени - ще 
видим във филма “Моята съдба е 
операта”.

Рисунката - без ограничения, 
разкрива галерия 
„Структура”

“Рисунката - без ограничения” 
е насловът на изложбата с творби 
на десетима художници, която се 
открива днес в столичната гале-
рия “Структура”, ул. “Кузман Ша-
пкарев” 9, и ще може да се види до 
25 март. Експозицията с куратор 
Мария Василева включва работи 
на съвременни художници, които 
активно работят в областта на 
рисунката или се интересуват от 
линията като едно от основните й 
изразни средства. Избраните рабо-
ти показват промените, настъпили 
в днешната представа за рисунката 
под влияние на интернет, графити, 
анимация или комикс. Селекцията се 
разпростира по отношение на раз-
личните форми на употреба (завър-
шено произведение, подготвителна 
рисунка, скица или сценарий за про-
ект), както и коментира разбиране-
то на рисунката единствено като 
“молив върху лист хартия”.

Сбогуваме се с Гинка 
Станчева в четвъртък

Поклонението пред Гинка Стан-
чева ще се състои на 9 февруари от 
12 ч. в столичния храм “Св. София”. 
Една от най-обаятелните актриси 
от българската сцена и кино ни на-
пусна на 90-годишна възраст.

Кшищоф Зануси идва
на „София филм фест”
Световноизвестниятрежисьорщепредстави
личнонай-новиясифилм„Идеалноточисло”

СНИМКА©БОРЯНАПАНДОВА

Виртуална изложба живопис на Татяна Харизанова 
показва Арт галерия „Ларго” във Варна

„Реквием” на Габриел Форе ще звучи в концерта 
на Смесения хор на БНР в музея „Земята и хората”

СНИМКАБНР

ТАТЯНАХАРИзАНОВА,
“20.00чАСА”

ТАТЯНАХАРИзАНОВА,“21.10чАСА”

ИВАНЦЕНОВ,бившбаскетболен
националиизпълнителен
вицепрезидентнаБФБ
ПЕНЧОКОВАЧЕВ,журналист,
сценарист,писател
РАШКОМЛАДЕНОВ,актьор,
бившминистърнакултурата
СИМЕОНЩЕРЕВ,треньор
поборба,световен
иевропейскишампион
ТОДОРЕНЕВ,бивштенисист,
дългогодишенкапитан
наотборанаБългария
ХРИСТОСТОИЧКОВ,легендарен
футболиститреньор,
носителна„Златнатопка”
и„Златнаобувка”
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес четвъртък петък събота

променливо променливо променливо променливо

максимални максимални максимални максимални

00.10“нашиятследобедсБСТв”
/п/

01.20“Контра”/п/
02.15 “За историята свободно”

/п/
03.10“Дискусионенклуб”/п/
04.10“Думатаеваша”/п/
05.10“Хубаваси,татковино”
05.40“нашиятследобедсБСТв”

/п/
06.50музикаленантракт
07.20“Актуалноотденя”/п/
07.55“ляваполитика”/п/
09.00“Студиоикономика”/п/
10.00Твпазар
10.20Документаленфилм
10.50Твпазар
11.10музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10Твпазар
12.30новини
12.45“Шевица”/п/
13.45Твпазар
14.00“нашиятследобедсБСТв”
15.30новини
16.00Документаленфилм
16.30 “Думата е ваша” - открита

линия
17.30Твпазар
17.45музикаленантракт
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00“Заисториятасвободно”
21.00“Контра”/п/
22.05 новини - централна еми-

сия/п/
22.30“Актуалноотденя”/п/
23.15 “За историята свободно”

/п/

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

0
oC 0

oC 2
oC 4

0C

05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
Симеониванов

09.20 100%будни-сутрешноток-
шоу

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Тренк, малкият рицар” -

анимационенфилм
14.45 “Децата от улица “Чайка” -

анимационенфилм
15.15 “Колкото повече сме заед-

но”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 още от деня - коментарно

предаване
19.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 БнТпредставя-“моятасъд-

баеоперата.Акад.пламен
Карталов”

22.10 “Да надживееш ескобар” -
твфилм/3епизод/(16)

23.00 посветаиунас
23.25 “Демонътнаимперията”-тв

филм/3серия/
00.20 Светътиние/п/
00.50 100%будни-сутрешноток-

шоу/п/
02.25 Култура.БГ - предаване за

култура с Димитър Стояно-
вич/п/

03.20 Туризъм.бг/п/
03.50 “Колкото повече сме заед-

но”-твфилм/п/
04.15 олтаритенаБългария
04.25 посветаиунас/пот20.00ч./
05.10 още от деня - коментарно

предаване/п/

06.00 - “Тази сутрин” - информа-
ционнопредаванесводещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.5еп.6

21.00премиера:“мрежаотлъжи”
-сериал,еп.8

22.00премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.23

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Татенца” - сериал, еп.27,
28

01.30“Катонакино”-предаване
закино

01.40 “опасни улици” - сериал,
с.15

02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, България” - су-
трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на
NOVA

12.00новинитенаNOVA
12.30“еднажена”-сериенфилм
13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал
15.00“немеоставяй”(премиера)

-сериенфилм
16.00новинитенаNOVA
16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу 
17.00 “Семейни войни” (премие-

ра)-телевизионнаигра
18.00 “Голямото преследване”

(премиера)-телевизионна
игра

19.00 новините на NOVA - цен-
тралнаемисия

20.00 “Черешката на тортата”
(новсезон)-риалити

21.00“Хавай5-0”-сериал,сезон
10

22.00“Честниизмамници:отново
в играта” (премиера) - се-
риал,сезон2

23.00новинитенаNOVA
23.30“Безкрайност”(премиера)-

сериал,сезон1
00.30 “Черниятсписък” - сериал,

сезон6
01.20 “престъпни намерения” -

сериал,сезон1
02.00“песентанаживота”-сери-

енфилм
03.40“останисмен:Завинаги” -

сериал/п/
05.20 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

Огледайте се, вечерта 
съберете най-близките 
око ло масата и обсъдете 
с тях плановете си.

Информацията, която 
получите, ще е полезна за 
дейността, с която се за-
нимавате. Бъдете умни.

Можете да уталожите 
нервното напрежение с 
разходки на чист въздух в 
парк или край морето.

Отглеждайте с любов 
доброто у себе си. Ще се 
наложи да се занимавате 
с дребни неща вкъщи.

Възможно е да сте свиде-
тели или провокатори на 
семейни недоразумения. 
Овладейте ситуацията.

Настроението ви е добро 
благодарение на хармо-
ничните ви отношения с 
любимия човек.

Всичко обещава да е спо-
койно, но от вас зависи 
дали ще направите деня 
приятен. Успех.

Професионалните успехи 
и изяви ще покачват са-
мочувствието ви, което 
дразни околните.

Налага се да играете ро-
лята на арбитър. Ще 
се справите блестящо с 
това и пак ще ви търсят.

Някои са настроени ва-
канционно и планират по-
чивка. Приключете с дело-
вите си ангажименти.

Приветствайте деня с 
усмивка и желайте добро 
всекиму. Ще успеете да 
вложите енергията си.

Ако сте обзети от тя-
гостно настроение и умо-
ра, пазете се от някои не-
обмислени постъпки.

православенкалендарскръбнавест

тъжен помен
Измина една година без нашия скъп и незабравим съпруг, баща и зет

проф. д. ик. н. марин петров маринов
02.12.1929 г. - 08.02.2022 г.

проф. петров е дал своя принос в развитието на икономическата наука, 
на международното научно-техническо сътрудничество и икономическа ин-
теграция.

Години от живота си той е посветил на развитието на обществото и на 
просветителското дело. нека бъде вечно жив споменът за този добър и все-
отдаен човек! 

поклон пред паметта му!
От семейството

теодор стратилат бил храбър воин и
завършилживотаси,посеченсмечзаради
вярата

великомъченикТеодор,родомотградевха-
ита,живялвначалотонаIVвекпрезвремето
на императорите Константин и линикий и се
славел със своите добродетели, мъдрост, кра-
сотаихраброст.Тойбилназначензастратилат
(воевода)вградираклия,близодоЧерноморе.
Теодормъдроуправлявалповерениямугради
мнозинаприемалихристиянскатавяра.

Товастаналоизвестнонаимператорлини-
кий,койтоуправлявализточнатачастнарим-
ската империя, където се намирал град ира-
клия.макарвпървитегодининацаруванетоси
линикийдаиздалзаедносКонстантиннякол-
коуказавползанахристияните,вдушатаси
тойгимразелипо-къснострогогипреследвал.
Като чул, че Теодор привлича мнозина към
Христа, императорът изпратил да го доведат
при него в никомидия. но Теодор искал да
приемемъченичествовсвояград,задаможе
спримерасидаутвърдивъввяратановопок-
ръстените. Затова помолил царя да дойде в
ираклия.линикийпристигналвграда,седнал
напрестол,приготвензанегонаплощада,и

поканил Теодор да принесе жертва на бого-
ветепреднарода.ноТеодортвърдоотказал.
линикий заповядал жестоко да го изтезават,
затворилиговтъмницазапетднибезхляби
вода,приковалиръцетеинозетемунакръст.
Теодорсвършилмъченичествотосичрезпоси-
чанесмеч.

Църкватапочитана8февруарисв.вмчктеодорстратилат.св.прор.Захариясър-
повидец(блажисе)
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отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ25

водоравно:
Краставица. Кера. Антов /цветан/. Тирбу-

шон. Угарка. Арбалети. Око. Ки. Им. Иманя-
ри. Кавала. Иронизиране. Крематориум. Сто.
Дни. Ондина. Тар. Ария. Ри. С.Т. Тали. "Ан".
Пи.Ирири.Ага.Актив.Араби.Браила.Казан.
Енаре.Бау.Инана.Оман.Нит.Ги."Авин".Ар-
дино.Акация.Оверат/Волфганг/.НиколайНи-
колаев.

отвЕСно:
ДрагомирДраганов."АнаКаренина".Ами-

ак. Астрономия. Бранко. Ток. Яна. Парен /
Калирой/. "Ал". Тава. Риторика. Аца. Бизони.
Тиберий.Пита.Ирд/Каарел/.Вила.Дян.цирк.
Риис /Бярне/. Вауни /Сурен/. "Дарби Каунти".
Инок. Ба. Анма. Ракитово. Скулове. Тиран.
"Ел". Еше /Еберхард/. Стара Загора. Тротил.
Талибани.Ае.Аниматори.ИНА.МТВ.
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Владимир НиколоВ

Левски разби септември сф с 4:1 
в генералната репетиция преди про-
летния дял на шампионата. На едно от 
помощните игрища на “Герена” се раз-
вихриха бразилците на Мъри стоилов. 
Головете вкараха рикардиньо (45-д), 
Цунами (50) и уелтън (58), а резулта-
та оформи Марин Петков (74). Преди 
това бившият левскар Мартин Петков 

(38) откри за гостите.
Това беше седма проверка за “сини-

те” през зимата. Те записаха пет победи 
и две загуби. в първия кръг от пролетния 
полусезон Левски приема Черно море на 
стадион “ивайло” във велико Търново 
заради наказание. срещата е в събота от 
17,30 часа, но има проблеми с почиства-
нето на терена. септември пък посреща 
арда ден по-късно.

Левски стартира лежерно в контро-
лата. андриан Краев (12) изведе зад за-
щитата на септември рикардиньо в на-

казателното поле, който  прати топката 
в мрежата, но попадението му не беше 
зачетено заради засада. После Мартин 
стоянов изведе отляво в наказателно-
то поле Мартин Петков, който стреля 
в далечния ъгъл на Ники Михайлов и 
откри. в добавеното време на първата 
част Мартин Петков игра с ръка в на-
казателното си поле, а рикардиньо пре-
върна дузпата в гол.

в 50-та минута Левски направи пъ-
лен обрат. ивелин Попов центрира към 
втора греда, където Цунами надскочи 

Мартин стойчев и с глава прати топка-
та в далечния ъгъл за 2:1. домакините 
се разиграха и продължиха с головете. 
Петков даде прекрасен пас за роналдо 
отдясно в наказателното поле, който 
застигна топката и я центрира към вра-
тарското поле, а там уелтън (58) я засече 
отблизо във вратата за 3:1.

От корнер филип Кръстев центрира 
на първа греда, където Попов отклони 
много ефектно от въздуха с десния крак, 
а на далечната Марин Петков (74) я засе-
че с глава във вратата за крайното 4:1

Българската федерация по плувни спортове 
определи най-добрите състезатели за изминалата 
година. в плуването №1 е Любомир епитропов 
от ПК вихрен с треньор Николай вакареев. Той 
заслужи приза, след като записа 1/2-финални плу-
вания на 200 м бруст на световното в Будапеща и 
на 200 м на европейския шампионат в рим, къде-
то 35 стотни го лишиха от участие във финал.

в призовата тройка влизат още Йосиф Ми-
ладинов и дениел Нанков, а топ 10 допълват 
антъни иванов, Йордан янчев, Петър Мицин, 
Тонислав събев, Калоян Братанов, Габриела 
Георгиева и диана Петкова.

в подреждането на състезателите се взимат 
постиженията на 50-метров басейн.

Най-добър състезател в артистичното плу-
ване е александра атанасова (Нса) с треньор 
Юлия Чубурова, а в скоковете във вода е от-
личен димитър исаев (Нса) с треньор Георги 
Чобанов.

Най-добри треньори за 2022 година са Нико-
лай вакареев (вихрен) в плуването, Юлия Чуб-
урова (Нса) в артистичното плуване и Георги 
Чобанов (сКПс витоша) в скоковете във вода.

стефан иванов участва в екс-
педиция с гребна лодка от антарк-
тида през Южния Океан, която 
направи шест рекорда на “Гинес”. 
Българинът помогна да бъдат запи-
сани следните постижения: Първа 
гребна експедиция от антарктида, 
в Южния океан от юг на север, в 
Шотландско море, най-южна стар-
това точка на океанска гребна екс-
педиция, най-бърза гребна експе-
диция в Южния Океан и най-бърза 
полярна гребна експедиция.

Лидер беше исландецът фиан 
Пол - той е изследователят с най-
много “Гинес” рекорди в света, 
броят им надвишава 40. “Това беше 
най-трудното нещо, което съм ор-
ганизирал, логистично и като мете-
орологични условия. все още имам 
болки в ръцете си”, каза фиан.

“Това изживяване ме изведе 
най-далеч от зоната ми на ком-
форт, но пък ми донесе безкрайно 
удовлетворение. Борихме се с по-
ривисти ветрове, огромни вълни, 
пронизващ студ и влага. За сметка 
на това обаче бяхме като в ледена 
приказка - заобиколени от айсбер-
ги и от време на време посещавани 
от китове, пингвини, тюлени и ал-
батроси. Осъзнахме за пореден път 
колко наложително е всички да се 
включим в опазването на еколо-
гичния баланс на планетата”, каза 
иванов. През 2020 г. той и синът 
му Максим прекосиха атлантика с 
гребна лодка.

една от основните цели на екс-
педицията е да подпомогне за обя-
вяването на нови защитени зони от 
над 4,000,000 км2 в Южния океан.

Мартин райнов ще играе в Локо сф до края 
на сезона. Бившият национал взе фланелка с №8, 
която до есента носеше симеон славчев. райнов 
е последното ново попълнение на Локо преди 
старта на пролетния полусезон. За последно по-
лузащитникът игра за румънския арджеш.

Гледайте

Футбол
по Диема спорт 2
22.00 Ман Юнайтед - лийдс

по Диема спорт 3
19.00 Нюрнберг - Фортуна Д
21.45 бохум - борусия Д

по макс спорт 2
22.10 Марсилия - ПСЖ

по макс спорт 2
баСкетбол
19.00 Рилски спортист - 
Спартак Пл

по макс спорт 1
теНиС
15.30 турнир в Монпелие (мъже)

по макс спорт 2
3.00 турнир в Далас (мъже)

по макс спорт 3
Волейбол
18.00 търговище (Рум) - 
Марица Пд

По еВРоСПоРт 1
Ски, СП в куршевел
12.15 Супер-Г (жени)

биатлоН 
СП в оберхоф
15.30 Щафета (двойки)

Левски  
разби  
Септември
Бразилскасамба
на„Герена”предирестарта

СнимкаБТа

бразилците уелтън и Цунами (в средата) се опитват да отнемат  
топката от крум Стоянов от Септември за победата на левски с 4:1

Любомир Епитропов 
е плувец №1 

Чехкиня елиминира  
томова в Линц

Виктория томова (№101 в све-
та) отпадна в първия кръг на турни-
ра в линц (225 480 евро). Водещата 
ни ракета загуби от финалистката 
от “Ролан Гарос” 2019 Маркета 
Вондрушова (Чех, №89) с 3:6, 3:6. 
27-годишната томова, която в ква-
лификациите срази бившата №11 
в света анастасия Павлюченкова 
(Рус), заслужи 2438 евро и 3 точки.

накратко

Българин в експедиция, 
записала 6 рекорда на „Гинес“

Локо Сф прибра 
Мартин Райнов

Мартин Райнов позира  
с фланелката на локо Сф


